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Yükseköğretim Kurulu
Başkanı Prof. Dr. Erol
Özvar, bu yıl araştırma
üniversitelerinde 327
AR-GE projesi için 503,9
milyon lira bütçe akta-
rımı yapılacağını bildirdi.
Özvar, YÖK tarafından
Hacettepe Üniversitesi
Kültür Merkezi'nde dü-

zenlenen Araştırma Üni-
versiteleri Destek Progra-
mı değerlendirme toplan-
tısında, YÖK'ün 2021'de
belirlediği Araştırma
Odaklı Misyon Farklılaş-
ması ve İhtisaslaşma
Programı'nın 23 üniver-
siteyle yürütüldüğünü
ifade etti.  » Sayfa 3’te

Cumhurbaşkanı ve
AK Parti Genel Baş-
kanı Recep Tayyip Er-
doğan, CHP Genel
Başkanı Özgür Özel'i
kabul etti. Basına ka-
palı yapılan görüşme,
1 saat 35 dakika sür-
dü. AK Parti Genel
Merkezi'ndeki, Cum-
hurbaşkanı Erdoğan
ile Özel görüşmesi,
basına kapalı yapıldı.

Özel'i, partiye geli-
şinde Genel Başkan-
vekili Mustafa Elitaş
karşıladı. Cumhur-
başkanı Erdoğan ile
Özel görüşmesi, 1
saat 35 dakika sürdü.
Kabulde, CHP İstan-
bul Milletvekili ve
TBMM Dışişleri Ko-
misyonu Üyesi Namık
Tan ile Elitaş da yer
aldı. lANKARA-AA

Milli Savunma Bakan-
lığı (MSB) Basın ve
Halkla İlişkiler Müşaviri
Tuğamiral Zeki Aktürk,
Milli Savunma Bakan-
lığı (MSB), Irak'ın ve
Suriye'nin kuzeyi dahil
yürütülen operasyon-
larda son bir haftada
43 teröristin etkisiz hale
getirildiğini bildirdi. Ak-
türk, terörü kaynağında
yok etme stratejisi çer-

çevesinde sürekli ve
kapsamlı olarak ger-
çekleştirilen operasyon-
larda son bir haftada
43 teröristin etkisiz hale
getirildiğini, 1 Ocak
2024'ten bugüne etkisiz
hale getirilen terörist sa-
yısının 376'sı Irak'ın ku-
zeyinde, 469'u ise Suri-
ye'nin kuzeyinde olmak
üzere 845'e ulaştığını
söyledi. » Sayfa 8’de

olumbia Üniversitesinde Fi-
listin destekçisi öğrenciler,
16 Nisan’da okulun, İsrail'in

Gazze'deki saldırılarını ve işgalini des-
tekleyen şirketlere devam eden finansal
yatırımlarını protesto amacıyla kam-
püsün bahçesinde oturma eylemi baş-
latmıştı. Rektörlük, eylemlerin 2. gü-
nünde, New York polisinden gösteri-
cilerin dağıtılması için yardım talebinde
bulunmuş, kampüse giren polis, 108
öğrenciyi gözaltına almıştı. Columbia
Üniversitesindeki olay, 7 Ekim 2023'ten
sonra ABD'deki üniversitelerde Filistinli
öğrencilere karşı başlayan "ifade öz-
gürlüğü" engellemeleri tartışmalarını
alevlendirirken, gözaltılara tepki olarak
öğrenci protestoları ülke genelindeki
diğer üniversitelere de yayılmıştı.

En son 29 Nisan’da okul yönetimi
ile öğrenciler arasında devam eden
müzakerelerin çıkmaza girmesi üzerine
o gece öğrenciler okulun tarihi Ha-
milton Hall binasını işgal etmişti. Okul
yönetiminin talebi üzerine salı gecesi
NYPD’ye bağlı çevik kuvvet ekipleri
öğrencilere müdahale ederek binayı
boşaltmış, bahçedeki Filistin ile daya-
nışma kampını da temizlemişti. Aynı

gece Columbia Üniversitesinin yakı-
nındaki City College (CCNY) okulun-
daki öğrencilere de müdahale eden
polis, öğrencilere destek olmaya çalışan
göstericilerle yaklaşık 300 kişiyi göz-
altına almıştı. ABD genelindeki birçok
büyük üniversitede, Filistin'e destek
için öğrenci eylemleri hala devam edi-
yor. Washington Post'un kayıtlarına
göre, polis son 2 haftada aralarında

bazı öğretim görevlileri de dahil
1300'den fazla öğrenciyi gözaltına
almış bulunuyor.
Türkiye’deki Üniversiteler
de harekete geçti

Türkiye'nin çeşitli illerindeki üni-
versite öğrencileri, İsrail'in Gazze'ye
yönelik saldırılarına tepki göstermek,
Avrupa ve Amerika'da çeşitli üniver-

sitelerde Filistin için yapılan protes-
tolara destek vermek amacıyla yürüyüş
düzenledi. Ege Üniversitesinde bir
grup öğrenci, İsrail'in Gazze'ye yönelik
saldırılarını protesto etmek ve aynı
amaçla ABD ile Avrupa'daki üniver-
sitelerde yapılan eylemlere destek
vermek amacıyla toplandı. İstanbul
Medipol Üniversitesi öğrencileri, İs-
rail'in Gazze'deki saldırılarına tepki
göstermek için ABD'de Filistin daya-
nışma gösterisi düzenleyen öğrencilere
destek verdi. Üniversitenin Kavacık
Güney Kampüsü'nde toplanan öğ-
renciler, ellerinde taşıdıkları Türk ve
Filistin bayrakları ile pankart açıp,
tekbir getirdi. Boğaziçi Üniversitesinin
Güney Meydanı'nda toplanan grup,
ellerinde Türkçe, İngilizce ve Arapça
yazılı dövizlerle Filistin bayrağının
renklerinin olduğu balonlar taşıdı.
Kur'an-ı Kerim okunarak başlanan et-
kinlikte Türkçe, İngilizce ve Arapça
bildiri okundu. Bildiriyi okuyan öğren-
cilerden Mustafa Ocak, Filistin'de İsrail'in
senelerdir gerçekleştirdiği zulmün, 7
Ekim 2023'ten beri dünya kamuoyu-
nun tepkilerine rağmen artarak devam
ettiğini söyledi. lİSTANBUL-AA

C

Beşiktaş, Süper Lig'in 35. haftasında
bugün Çaykur Rizespor'u ağırlayacak.
Tüpraş Stadı'ndaki karşılaşma saat
20.00'de başlayacak. » Sayfa 11’de

Edirne'de yaşayan Hü-
seyin Ülker, İstanbul'un
fethini "diorama" adı

verilen üç boyutlu mo-
delleme çalışmasıyla
canlandırdı. » Sayfa 3’te

‘Mide koruyucu ilaçlar organ
hasarlarına yol açabilir’ uyarısı

Ittıfak

Gastroenteroloji Kliniği Uzmanı Prof.
Dr. Yusuf Serdar Sakin, mide koru-
yucu ilaçların uzun süre kullanımının
organ hasarlarına neden olabileceği
uyarısında bulundu. » Sayfa 2’de

3 MAYIS 2024 CUMA YIL: 28  SAYI: 9649

KAMU İHALE İLANLARINI www.ittifakgazetesi.com ADRESİNDEN TAKİP EDEBİLİRSİNİZ

İstanbul’un fethini diorama
çalışmasıyla canlandırdı

Beşiktaş, bugün Çaykur
Rizespor’u konuk edecek

ABDULMUTTALİB BAYRAM’IN HABERİ 4’TE

Cumhurbaşkanı Erdoğan, Cum-
hurbaşkanlığı Külliyesi Sergi Sa-
lonu'nda Uluslararası Demokratlar
Birliği (UID) Kapasite Geliştirme
ve Eğitim Çalıştayı katılımcılarını
kabul etti. Cumhurbaşkanı Recep
Tayyip Erdoğan, "Sağa sola insan
hakları karnesi düzenleyenler, 35
bin Filistinlinin ölümünü sadece
seyretti. Batılı yöneticilerin, Gazze
katliamlarında takındığı ikiyüzlü
politikaları ibretle takip ediyoruz."
dedi. UID bünyesinde yapılacak

istişarelerin de yeni bir vizyon,
ufuk ve bakış açısı kazandıracağına
inandığını söyleyen Erdoğan, "Biz-
ler çalışmalarının merkezine isti-
şareyi yerleştirmiş bir hareketiz.
Peygamber Efendimizin 'istişare
eden pişman olmaz' tavsiyesini
bugüne kadar hep kendimize reh-
ber edindik. Uluslararası Demo-
kratlar Birliğimizin bu güzel prog-
ramını ortak akla verilen önemin
bir sembolü olarak görüyoruz."
ifadelerini kullandı. » Sayfa 7’de

Küresel vicdan ayakta!
MSB: Son bir haftada 43
terörist etkisiz hale getirildi

DÜNYADA FİLİSTİN’E DESTEK EYLEMLERİ HIZLA YAYILIYOR

İstanbul’da Nisan
ayında fiyatı en
çok artan ürün
yüzde 48,27 ile
çocuk bluzu oldu.
Bu ayda patlıcan,
yüzde 40,88 ile
fiyatı en fazla
azalan ürün oldu. İstanbul
Ticaret Odası (İTO), piyasa-
ların şeffaflığını sağlamak ve

kamuoyunu
bilgilendir-
mek amacıy-
la, geçen Ni-
san ayında
İstanbul’da
perakende fi-
yatı en fazla

artan ve azalan ürünleri, fi-
yatları ve değişim oranlarıyla
birlikte açıkladı. » Sayfa 6’da

Gençlik, her toplum için
dinamizm ve umut kayna-
ğıdır. Fakat son zamanlarda,
bazı alanlarda ilgisizlik ve
motivasyon eksikliği gibi
endişe verici eğilimler göz-
lemlenmektedir.

ADEM KEVEN » 3’te

Yazmak gizemli bir mıknatıs
gibi, her yazarı kendine çekmiştir.
Onlarca sayfa okunmadan, bir
sayfa yazılmaz. Güçlü bir yazar
hem konuşurken hem yazarken
sözü gereğinden fazla uzatmaz.

ERSİN NAZİF GÜRDOĞAN » 8’de 

Gençlik üzerine
düşünceler

Çatışma dünyasını kutup yıldızı işlevi
yüklenen edebiyatçılar dönüştürürler

İstanbul'da zam şampiyonu çocuk bluzu oldu

Anadolu'nun Zengin Mirası:
Türk Mutfağının Yaşatılması
Üzerine Geleneklerin ve lez-
zetlerin harmanlandığı bir
coğrafyada, Anadolu'nun
kadim mutfağı, tarihin ve
kültürün izlerini sofraları-
mıza taşıyor. Bu zengin mi-
rasın korunması ve gelecek

nesillere aktarılması, sadece
bir mutfak tutkusunun öte-
sinde, bir kimlik ve aidiyet
duygusunu da beraberinde
getiriyor. Bu bilinçle yola
çıkan bir grup şef, Türk mut-
fağının yöresel lezzetlerini
yaşatmak için ilham verici
bir girişimde bulundular.

Gönüllü Türk Mutfağı elçisi şefler

Cumhurbaşkanı Erdoğan, CHP
Genel Başkanı Özel'i kabul etti

Cumhurbaşkanı Erdoğan: Batılı yöneticilerin
ikiyüzlü politikalarını ibretle takip ediyoruz

Araştırma üniversitelerine AR-GE için
503,9 milyon lira kaynak aktarılacak

ABD'de üniversite kampüslerindeki Filistin'e destek eylemleri yayılıyor. ABD'nin New York eyaletindeki üniversite kampüslerinde,
Filistin'e destek gösterileri her türlü müdahale ve kısıtlamaya rağmen devam ederken Fordham Üniversitesi, protestoların son ad-
resi oldu. Türkiye'nin çeşitli illerindeki üniversite öğrencileri, İsrail'in Gazze'ye yönelik saldırılarına tepki yürüyüşü gerçekleştirdi.
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AÖğretmenler hastanedeki çocuklara

moral için masal anlatıyor
Elazığ'da öğretmenler, çeşitli
hastalıklar nedeniyle has-
tanede tedavi gören çocuk-
lara moral için gönüllü ola-
rak Anadolu masalları an-
latıyor. İl Milli Eğitim Mü-
dürlüğü bünyesindeki gö-
nüllü masal öğretmenleri,
kentteki hastanelerde tedavi
gören çocuklara destek ol-
mak ve onlara moral ver-
mek için "Masal Şifadır Pro-
jesi"ni hayata geçirdi. Proje
kapsamında 10 öğretmen,
ay içinde belirlenen gün-
lerde hastanede tedavi gö-
ren çocukları ziyaret edip
onlara masal anlatıyor ve
çeşitli hediyeler veriyor. Ço-
cukların dinledikleri ma-
sallar sayesinde yüzü gü-
lüyor. İl Milli Eğitim Mü-
dürlüğü Anadolu Masalları
İl Koordinatörü Şeyma Gür,
AA muhabirine, başlattıkları
proje kapsamında hasta-
nelerdeki çocukları ziyaret
ettiklerini söyledi. Gür, "Ma-
sal çocuğu iyileştirir, sakin-
leştirir. Aslında şifa olur on-
lara bu nedenle de bu yola
çıktık. Arkadaşlarımızla has-

tanelerimizi gezerek çocuk-
larımıza şifa olmaya çalışı-
yoruz." dedi. Bazı çocukların
hastanede uzun süren te-
davileri nedeniyle sıkıldığını,
onlara arkadaş olmak iste-
diklerini dile getiren Gür,
her masalın mutlu sonla
bittiğini, bu sayede anlat-
tıkları masallarla çocuklara
umut aşıladıklarını belirtti.
Çocuklarla buluşmaya de-
vam edeceklerini ifade eden
Gür, masal anlattıkları ço-
cuklarla çeşitli etkinlikler
de yaptıklarını sözlerine ek-
ledi. Gönüllü öğretmenler-
den Merve Nur Sertkaya da
projede yer aldığı için mutlu
olduğunu, masal anlattıkları
çocuklarla yüz boyama et-
kinliği düzenlediklerini söy-
ledi. Sertkaya, "Onların yü-
zündeki mutluluk bizi de
mutlu ediyor. Çocukların
üzgün olmasını istemiyo-
rum. En güzel duygu mut-
luluk. Onların yüzüne mut-
luluk yakışıyor. Onların he-
yecanını paylaşmak benim
için çok kıymetli." diye ko-
nuştu. lELAZIĞ-AA

Gastronomi kenti Gaziantep’te
obeziteyle mücadele ediliyor
Gaziantep'te açılan "obezite
merkezi", Güneydoğu Anadolu
Bölgesi'nde obeziteyi azaltmayı
hedefliyor. Yemek kültüründeki
zenginliği ülke sınırlarını aşan,
birçok lezzetiyle damak çatlatan
ve gastronomi alanında UNES-
CO'nun "Yaratıcı Şehirler
Ağı"nda yer alan Gaziantep'te,
gastronominin yanı sıra obezite
de gündeme geliyor. Gaziantep
Şehir Hastanesi'nde açılan "obe-
zite merkezi" ile Güneydoğu
Anadolu Bölgesi'nde obeziteyle
mücadelede başarılı sonuçlar
alınması hedefleniyor. Yaklaşık
2 ay önce faaliyete geçen mer-
kez, şu ana kadar kabul ettiği
100 hastadan 35'inde obezite
belirleyerek, çeşitli tedaviler ve
hayat tarzı değişiklikleri için
programa aldı. Gaziantep Şehir
Hastanesi Başhekimi Prof. Dr.
Süleyman Çetinkünar, AA mu-
habirine, Sağlık Bakanlığınca
Mayıs 2023'te çıkarılan yönet-
meliklere uygun olarak mer-
kezin kurulduğunu ve hastaların
burada multidisipliner tedaviye
tabi tutulduğunu söyledi. Obe-
zitenin ciddi bir rahatsızlık ol-
duğuna değinen Çetinkünar,

"Obezite yandaş hastalıkları be-
raberinde getirmekle birlikte
hem ülkemizde hem dünyada
çok ciddi bir sağlık sorunu.
Hastalarımızı korumak ve bu
dertlerinden arındırarak, sağlık
harcamalarının minimuma in-
dirilmesini sağlamak istiyoruz.
Koruyucu hekimliğin bir ayağını
burada faaliyete geçirmeyi
amaçlıyoruz." dedi. Çetinkünar,
hastaların merkezde takip edil-
diğini, tedavi ve planlamaların
tıp literatüründeki yeni düzen-
lemelere göre yapıldığını, te-
davisi mümkün olmayan has-
taların ise cerrahi merkeze yön-
lendirildiğini söyledi. Merkezin
yeni açılmasından dolayı hasta
sayısının az ancak kapasitenin
yüksek olduğunu belirten Çe-
tinkünar, "Tedavisi tamamlanan-
ları verdiği kiloyu korumaları
için programa alıyoruz. Bu kilo
veriminin korunmasının sağlan-
ması da yine obezite merkezinde
gerçekleştirilecek. Hastaları bir
iki ay takip edip kendi yaşamla-
rına bırakma gibi bir durumumuz
yok, ömür boyu ücretsiz olarak
takiplerini yapacağız." diye ko-
nuştu. lGAZİANTEP-AA

Kırım Kongo Kanamalı Ateşi’nin
griple karıştırılmaması uyarısı
Çorum Hitit Üniversitesi Rektör Yar-
dımcısı ve Tıp Fakültesi Enfeksiyon
Hastalıkları Bölümü Öğretim Üyesi
Prof. Dr. Nurcan Baykam, gazeteci-
lere yaptığı açıklamada, havaların
ısınmasıyla Çorum ve çevresinde
kene vakalarının görülmeye başla-
dığını söyledi. Hava sıcaklıklarının
birkaç gün 30 dereceye yaklaşma-
sıyla Çorum'da 6 kişinin KKKA teş-
hisiyle hastanede tedavi altına alın-
dığını belirten Baykam, özellikle
hayvancılıkla uğraşan, kırsal kesimde
yaşayanların dikkatli davranması
gerektiğini vurguladı. KKKA virü-
sünün, kenenin tutunmasının yanı
sıra, vücuttan çıkarılma sürecinde
çıplak elle temas edilmesiyle de bu-
laşabildiğini dile getiren Baykam,
vücutta kene tespit edildiğinde sağlık
kuruluşuna gitmek için zaman kay-
betmeden vücuttan cımbız, plastik
eldiven, kağıt ya da kumaş kullanı-
larak çıkartılması gerektiğini aktardı.
Hastalığa yakalanmamak için ön-
celikle kene ile temas ihtimallerinin
ortadan kaldırılması gerektiğinin al-
tını çizen Baykam, kırsal kesimde
bulunulduğu sırada paçaların çizme
ya da çorabın içine sokulması, eve
dönüşte ise mutlaka beden kontrolü
yapılması gerektiğini hatırlattı. Vü-

cutta kene tespit edilmesi duru-
munda çıkartılarak, mutlaka hekime
başvurulması gerektiğine dikkati çe-
ken Baykam, şöyle devam etti:
"Kırım Kongo Kanamalı Ateşi öyle
bir hastalık ki ilk 1-2 gün özellikle
gribe benzer bulgularla başlıyor.
Ateş, kırgınlık, kas ağrısı, eklem
ağrısı gibi bulgular grip ile karışa-
biliyor. Hem kişinin kendisi hem de
hekimlerin bu konuda oldukça du-
yarlı olmaları gerekiyor. Grip oldum
deyip geçiştirmemeli. Mutlaka eğer
bir meslek olarak hayvancılıkla
ilişkili bir meslekteyse, kene ile te-
ması varsa, bir kene tutunma öy-
küsü varsa son günlerde mutlaka
bu bulguların bir Kırım Kongo Ka-
nama Ateşi hastalığı olabileceğini
de akla getirmeli. Hem kişi hem
hekim. Bu açıdan duyarlı olunma-
lıdır." KKKA virüsünün gelişim süreci
ve tedavisiyle ilgili halen bilinmeyen
yönlerin olduğunu, bu konudaki
araştırma ve çalışmaların sürdüğünü
aktaran Baykam, "Biz de Hitit Üni-
versitesi Tıp Fakültesi olarak en-
feksiyon hastalıkları kliniğimizde
bu konudaki tecrübeli hocalarımızla
hem ulusal, hem uluslararası ça-
lışmalarımıza, projelerimize devam
ediyoruz." dedi. lÇORUM-AA

ide koruyucu ilaç-
ların (proton
pompa inhibitör-

leri) 12 haftadan uzun kulla-
nımı durumunda organ hasarı
yapabilme riski olan ilaçlar ol-
duğunu ifade eden Prof. Dr.
Sakin, bu ilaçların kesin endi-
kasyonu olmadıkça 8 haftadan
uzun süreli kullanımının öne-
rilmediğini dile getirdi. Prof.
Dr. Sakin, “Gastroözofageal ref-
lü hastalığı gibi uzun soluklu
hastalıkta önce yaşam tarzı de-
ğişikliği ile şikayetler tedavi
edilmeye çalışılmalı, yine de
ilaç ihtiyacı varsa mümkün olan
en düşük dozda ilaç kullanımı
takip eden doktorun değerlen-
dirmesine göre planlanmalıdır”
dedi. Mide koruyucu ilaçların
hastalıkların ve rahatsızlıkların
tedavisinde oldukça geniş bir
kullanım alanı bulunduğuna
dikkat çeken Sakin, “Bu ilaçlar
midede asit sekresyonunu bas-
kılayarak aside bağlı oluşan
gastroözofageal reflü hastalığı,
gastrit, özofajit, Barrett hastalığı,
peptik ülser hastalığı, kronik
nonsteroid antiinflamatuvar
ilaç kullamına bağlı gelişen ül-
ser tedavisi ve Helikobakter
pylori eradikasyonu tedavisinde
kullanılmaktadırlar” dedi.
“Kısa süreli
kullanımda yan
etkileri bulunuyor”

Mide koruyucu ilaçların
kısa dönemde oluşturabileceği
yan etkilere değinen Sakin,
“Günümüzde kullanılan mide
koruyucu ilaçların kısa dö-
nemde baş ağrısı, kabızlık,
diare, bulantı ve kusma gibi
yan etkileri gözlenebilmekte-
dir. Kesin bir tanımlama ol-
mamakla birlikte 4-8 haftadan

uzun süre kullanım olarak
değerlendirilmektedir. Mide
koruyucu ilaçları gastroözo-
fageal reflü hastalığı, özofajit,
ülser gibi hastalıklarda olu-
şabilecek olumsuz durumları
önlemek için uzun dönem
kullanmak gerekmektedir” ifa-
delerini kullandı.
“Uzun dönem
kullanımı organ
hasarlarına yol açıyor”

Uzun dönem kullanılan
mide koruyucu ilaçlarının böb-
rek hastalıkları (akut böbrek
hasarı, akut interstisyel nefrit,
kronik böbrek hasarı), kardi-
yovasküler hastalıklar (kalp
krizi, inme), karaciğer hastalığı
(karaciğer kanseri), kırıklar,
artmış enfeksiyon riski (C. dif-
ficile enfeksiyonu, toplum iliş-

kili pnömoni, Covid-19), mik-
robesin eksiklikleri (magnez-
yum eksikliği, kansızlık, kalsi-
yum eksikliği, B12 vitamin ek-
sikliği), demans ve mide kan-
seri riski artışı ile ilişkilendi-
rildiğine değinen Sakin, “Gas-
toözofageal reflü hastalığı gibi
kronik ilaç kullanımı gerektiren
hastalarda ise diğer asit bas-
kılayıcı tedavilere geçilmesini
(H2 reseptör blokörü); tetik-
leyen yiyeceklerden uzak du-
rulması, sigara ve tütün ürün-
lerinin bırakılması, kilo ver-
menin teşvik edilmesi, yatağın
baş kısmının kaldırılması, mide
koruyucu ilaçların kesilmesi
ya da idameyi sağlayan en dü-
şük ilaç dozunun kullanılma-
sını önermekteyiz” şeklinde
konuştu. Mide koruyucu ilaç-
ların kullanılmadığı zaman

ciddi risk oluşacak hastalıkları
sıralayan Sakin, “Barrett özo-
fagusu, ciddi özofajit, Zollinger
Ellison sendromu, eozinofilik
özofajit veya idyopatik pul-
moner fibrozis gibi hastalık-
larda ilaç kesilmeden devam
edilmelidir. Ayrıca mide ka-
naması riski yüksek olan has-
talarda (geçirilmiş mide ka-
naması öyküsü, ilaca bağlı ge-
lişen ülser öyküsü v.b) kesil-
mesi önerilmemektedir” dedi.
Uzun süre mide koruyucu ilaç
kullanan hastalarda ilacın bir-
denbire kesilmesinin rebound
olarak asit salgısını artırabile-
ceğinden doktora danışılma-
dan birdenbire bırakılmaması
gerektiğini ifade eden Sakin,
“Doz azaltılarak kesmeye veya
birdenbire kesmeye hastanın
durumuna göre karar veril-

melidir. Ayrıca yönergeler, yan
etki gelişme endişesi ile ilacın
mutlaka kullanılması gereken
hastalarda kesilmemesini öner-
mektedir. Çünkü genel risk
oranı tüm kullanan hastaların
yüzde 1-3 ü kadardır. Yan et-
kilerini gerekçe göstererek bazı
hastalarımızda dış faktörlerin
(uzmanlığı olmayan doktorlar,
hasta yakınları vb) karışmaları
sonucu ilaç kullanması gereken
hastaların kullanmaması ne-
deniyle ciddi sorunlarla (mide
kanaması, darlık gelişmesi so-
nucu yutma güçlüğü, kusmalar
vb) karşı karşıya kalabilmek-
teyiz. Bu nedenle uzun süreli
ilaç kullanılıp kullanılmama-
sının doktorun değerlendirmesi
ile hastaya göre planlanması
önemlidir” açıklamalarında bu-
lundu. lANKARA-İHA

M

Öfke patlamalarının
damar işlevini
bozabileceği uyarısı

Koru Ankara Hastanesi Gastroenteroloji Kliniği Uzmanı Prof. Dr. Yusuf Serdar Sakin, mide koru-
yucu ilaçların uzun süre kullanımının organ hasarlarına neden olabileceği uyarısında bulundu.

ABD'de yapılan yeni bir araştırma,
kısa süreli öfke patlamalarının, kan
damarlarının uygun şekilde genişleme
kabiliyetine (vazodilatasyon) geçici
olarak zarar verebileceğini ortaya koy-
du. Öfkenin kalp krizi geçirme riskine
nasıl katkıda bulunduğunu açıklamaya
yardımcı çalışma için araştırmacılar,
bireylerin olumsuz duygulara kapıl-
masının ardından damarlarının ne
kadar iyi genişleyebildiğini, damarları
kaplayan endotel hücrelerinin hasar
görüp görmediğini ve kendilerini tamir
edip edemediklerini inceledi. Çalışma
kapsamında, kalp hastalıkları, ciddi
ruh sağlığı sorunları veya diğer kronik
hastalıkları olmayan 280 genç erişkin
bireye, kan basıncı ile kalp atış hızı
ölçümlerinin yanı sıra endotel hücre
sağlığını tespit edebilmek için labora-
tuvar ortamında testler yapıldı. Test-
lerin ardından gruplara ayrılan bi-
reylerden, 8 dakika boyunca öfke,
kaygı ve üzüntü hissi uyandıran anı-
larını hatırlamaları ve bunları yüksek
sesle paylaşmaları istendi. Öfke hissi
uyandıran anıları hatırlamaları istenen
kişilerin kan damarlarının genişleme
kabiliyetinin azaldığı gözlemlendi. İn-
celemeler sonucu, kısa süreli öfke
patlamalarının, arterlerin sertleşmesini
önlemede önemli rol oynadığı düşü-
nülen bir işlev olan kan damarlarının
uygun şekilde genişlemesine geçici
olarak zarar verebileceği tespit edildi.
New York'taki Columbia Üniversitesi
Irving Tıp Merkezinde kardiyolog ve
hipertansiyon merkezi eş direktörü
olan çalışmanın baş yazarı Dr. Daichi
Shimbo, "Öfke, kan damarlarınız için
kötüdür. (Öfke duymak) Arterlerinizin
işlevini bozar ve bu da kalp krizi
riskiyle bağlantılıdır." ifadelerini kul-
landı.        Shimbo, "Bir kez sinirlenmenizin
damar genişleme yeteneğinizi bozdu-
ğunu gördük. Peki ya hayatınız boyunca
10 bin kez sinirlenirseniz ne olur? Bu,
kalıcı hasara yol açabilir." değerlen-
dirmesini yaptı. lANKARA-AA

Prof. Dr. Yusuf Sakin: Mide koruyucu
ilaçlar organ hasarlarına yol açabilir
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Edirne'de yaşayan Hüseyin Ülker,
İstanbul'un fethini "diorama" adı
verilen üç boyutlu modelleme ça-
lışmasıyla canlandırdı. Ülker, 9
aylık çalışması sonucunda Edir-
ne'den yola çıkan II. Mehmet ko-
mutasındaki Osmanlı ordusunun
İstanbul surlarından kente girişini
anlattı. Aynı zamanda Trakya Üni-
versitesi Mimari Dekoratif Sanatlar
Programı öğrencisi olan 55 yaşın-
daki Ülker, çalışmasını Balkan Kon-
gre Merkezi'nde düzenlenen 1.
Ulusal Edirne Sempozyumu kap-
samında fuaye alanında sergiledi.
Ülker, gazetecilere yaptığı açıkla-
mada, diorama hobisinin çocuk
yaşlarda başladığını söyledi. Türk
tarihinin en önemli olaylarından

biri olan İstanbul'un fethi çalış-
masını başarıyla tamamladığını
belirten Ülker, "Tüm teknik de-
tayları titizlikle çalıştım. Tarihi kay-
nakları inceleyip şahi toplarını, ta-
arruz şeklini tek tek vurguladım.
3-4 yıl ön hazırlığını yaptım, hem
akademik araştırmalar hem de
malzeme temini süreci oldu." ifa-
delerini kullandı. Diorama çalış-
malarının bir kitap kadar değerli
olduğunu dile getiren Ülker, genç
nesillere tarihin anlatılmasında üç
boyutlu çalışmaların önemli oldu-
ğunu vurguladı. Ülker, Kut'ül Amare
Savaşı, Osmanlı-Rus Savaşı ve Bü-
yük Taarruz'u anlatan diorama ça-
lışmalarını da yapmayı hedefledi-
ğini kaydetti. lEDİRNE-AA
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İstanbul’un fethini diorama
çalışmasıyla canlandırdı

Yaklaşık 6 ay karla kaplı olan va-
dide karların erimesiyle küçük şe-
laleler coştu. Kırmızı dağ laleleri,
sarıçiçekler ve kelebeklerin ren-
klendirdiği doğayı, fotoğraf tut-
kunları kayıt altına aldı. İlçeyi
çevreleyen karla kaplı 2 bin 900
rakımlı Küçük Süphan ve Soğanlı
dağları da yamaçlarındaki yılkı
atları ile görüntülendi. Doğa fo-
toğrafçısı Gürsoy Solmaz, AA mu-
habirine, Sarıkamış'ın her mevsim
doğasının farklı güzellikleri oldu-

ğunu söyledi. Baharda doğanın
canlanıp renklendiğini dile getiren
Solmaz, "Burada şifalı bitkiler, şe-
laleler ve güzel manzaralar var.
İnsanlar gelseler bu güzellikleri
görseler." dedi. Bölgede doğa yü-
rüyüşü yapan Hatice Güneş, Keklik
Vadisi'nin çok güzel bir yer oldu-
ğunu belirterek, "Ailemizle vadiye
geldik. Burası çok güzel, ruhu-
muzu dinlendiriyoruz. Herkese
tavsiye ediyorum gelsinler." ifa-
delerini kullandı. lKARS-AA

Boğaziçi Üniversitesi, Quac-
quarelli Symonds'ın (QS)
"Alanlarına Göre En İyi Üni-
versiteler Sıralaması"nda 5
temel alanın 3'ünde ilk 300
üniversitenin arasına girdi.
Üniversiteden yapılan açık-
lamaya göre, Londra mer-
kezli yükseköğretim derece-
lendirme kuruluşu QS, 149
bölgede 6 bin önde gelen
üniversiteyi akademik say-
gınlık, işverenler nezdinde
saygınlık, makale atıfları, h-
endeksi ve uluslararası araş-
tırma işbirliği gibi beş farklı
kritere göre 5 temel ve 55
alt alanda değerlendirdi. Bo-
ğaziçi Üniversitesi, QS'in bu
kriterleri dikkate alarak
2011'den beri yıllık olarak
hazırladığı "Alanlarına Göre
En İyi Üniversiteler Sırala-
ması"nın 2024 yılı listesinde
geçen seneye göre perfor-

mansını yükseltti. Üniversite,
"sosyal bilimler ve işletme"
alanında 57 sıra yükselerek
253'üncü, "sanat ve beşeri
bilimler" alanında 37 sıra çı-
karak 244'ncü, "mühendislik
ve teknoloji" alanında ise 20
sıra yükselerek 273'üncü sıraya
yerleşti. Böylece üniversite 5
temel alanının 3'ünde dünya
üniversiteleri arasında ilk 300'de
yer aldı. Alt alanlarda en iyi
dereceyi 51-100 sıra bandı ile
"petrol mühendisliği" alanında
elde eden Boğaziçi Üniversitesi,
"turizm işletmeciliği" alanında
101-150 sıra bandına girdi.
"Bilgisayar bilimleri ve bilgi
sistemleri" ile "elektrik-elek-
tronik mühendisliği" alanla-
rındaki performansını da ileri
taşıyan üniversite her iki alan-
da 251-300 sıra bandından,
201-250 sıra bandına yük-
seldi. lİSTANBUL-AA 

ÖSYM, hafta sonu iki sınav yapacak

Boğaziçi Üniversitesi dünya üniversiteleri
sıralamasında ilk 300’de yer aldı

ÖSYM, Gelir İdaresi Başkanlığı
Devlet Gelir Uzman Yardım-
cılığı Giriş Sınavı'nın 4 Mayıs
Cumartesi, İş Sağlığı ve Gü-
venliği Genel Müdürlüğü İş
Yeri Hekimliği ve İş Güvenliği
Uzmanlığı Sınavı'nın ise 5 Ma-
yıs Pazar yapılacağını bildirdi.
Ölçme, Seçme ve Yerleştirme
Merkezi (ÖSYM), Gelir İdaresi
Başkanlığı Devlet Gelir Uzman
Yardımcılığı Giriş Sınavı'nın
(2024-DGUY) 4 Mayıs Cu-
martesi, İş Sağlığı ve Güvenliği
Genel Müdürlüğü İş Yeri He-
kimliği ve İş Güvenliği Uz-
manlığı Sınavı'nın (2024-
İSG/1) ise 5 Mayıs Pazar ya-
pılacağını bildirdi. ÖSYM'den
yapılan açıklamaya göre, An-
kara'da elektronik sınav mer-
kezinde saat 13.15'te başla-
yacak Gelir İdaresi Başkanlığı
Devlet Gelir Uzman Yardım-
cılığı Giriş Sınavı'na 768 aday

katılacak. Emniyet görevlileri
dahil olmak üzere 77 kişinin
görev alacağı sınav 90 dakika
sürecek. İş Sağlığı ve Güvenliği
Genel Müdürlüğü İş Yeri He-
kimliği ve İş Güvenliği Uz-
manlığı Sınavına ise 17 ilde
ve 18 sınav merkezinde 31
bin 362 aday katılacak. Sınav-
da emniyet görevlileri dahil 4
bin 205 kişi görev alacak.
Sınav için 88 bina ve 1143 sa-
lon kullanılacak. Saat 10.15'te
başlayacak sınav 75 dakika
sürecek. Ek süre verilmesi uy-
gun görülen adaylar, 20 dakika
ilave sürelerini kullanabilecek.
Bu sınavın sonuçları 30 Ma-
yıs'ta açıklanacak. Nüfus cüz-
danı bulunmayan veya nüfus
cüzdanında kimlik numarası
ve fotoğraf olmayan adaylar
için il ve ilçe nüfus müdürlük-
leri sınav günü açık bulundu-
rulacak. lANKARA-AA
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ükseköğretim Kuru-
lu (YÖK) Başkanı
Prof. Dr. Erol Özvar,

YÖK tarafından Hacettepe Üni-
versitesi Sıhhiye Yerleşkesi Kültür
Merkezi'nde düzenlenen Araş-
tırma Üniversiteleri Destek Prog-
ramı (ADEP) değerlendirme top-
lantısında, YÖK'ün 2021'de be-
lirlediği Araştırma Odaklı Misyon
Farklılaşması ve İhtisaslaşma
Programı'nın 23 üniversiteyle
başarıyla yürütüldüğünü ifade
etti. Program kapsamındaki üni-
versitelerin performanslarının
kurul bünyesinde oluşturulan
İzleme ve Değerlendirme Ko-
misyonu tarafından yıllık olarak
takip edildiğini hatırlatan Özvar,
sıralamaların her yıl kasım iti-
barıyla kamuoyu ile paylaşıldığını
dile getirdi. Araştırma üniversi-
teleri arasında yaşanan tatlı re-
kabetin uluslararası üniversite
derecelendirme kuruluşları ta-
rafından her yıl yayınlanan dünya
üniversite sıralamalarına, özel-
likle son 2 yılda olumlu biçimde
yansıdığını memnuniyetle kar-
şıladıklarını ifade eden Özvar,
bunun için emeği geçenlere te-
şekkür etti. 12. Kalkınma Pla-
nı'nda yer alan yükseköğretimle
ilgili hedeflerden birisinin de
Dünya Akademik Başarı Sırala-
malarında ilk 500'de yer alan
üniversite sayısını 2028'de 10'a
çıkarmak olduğunu hatırlatan
Özvar, "Ben inanıyorum ki araş-
tırma üniversitelerimizin tamamı,
fiziksel altyapıları ve sahip ol-

dukları akademik insan kaynağı
ile önümüzdeki 5 yılda ilk 500
içerisinde yer alma potansiyeline
sahiptirler. Son yıllarda artan
uluslararası öğrenci hareketlili-
ğinde bu tür değerlendirmelerin
fevkalade önemli olduğunu gö-
rüyoruz." diye konuştu.
Ön ödeme limitleri
10 katına kadar
aktarılabiliyor

YÖK Başkanı Özvar, Araştırma
Üniversiteleri Destek Programı
çerçevesinde 2022'den itibaren
YÖK tarafından araştırma kap-
asitesi, araştırma kalitesi, etki-
leşim ve işbirliği boyutlarında
32 performans göstergesiyle ya-
pılan değerlendirme sonuçlarına
göre Cumhurbaşkanlığı Strateji
ve Bütçe Başkanlığınca araştırma
üniversitelerine yıllık kaynak tah-
sis edildiğini ve üniversitelerin
eşleştirildikleri bilim alanlardaki
bilimsel araştırma projelerinin
desteklenmesinde bu kaynağı

kullandıklarını anlattı. Özvar, Bi-
limsel Araştırma Projesi (BAP)
Yönetmeliğinde 2022'de yaptık-
ları değişiklik sayesinde destek
kapsamındaki projeler için ön
ödeme limitlerinin 10 katına ka-
dar aktarılabildiğini dile getirdi.

ADEP kapsamında üniversi-
telere 2024'te 400 milyon lira
ödenek tahsis edildiğini belirten
Özvar, "üniversitelerin kendi kay-
naklarından aktaracakları ra-
kamlarla 327 projeye, 503,9 mil-
yon lira bütçe aktarımı yapıla-
cağını" bildirdi. Yükseköğretim
Kurulu olarak kalite odaklı an-
layışı temel misyon edindiklerini
ve bu amaçla araştırma üniver-
sitelerine yönelik destek prog-
ramlarının uygulanmasına ısrarla
devam edeceklerinin vurgulayan
Özvar, sözlerini şöyle sürdürdü:
"Tüm üniversitelerimizin araş-
tırma kapasite ve kalitesinin ar-
tırılmaya ihtiyacı var. Son 5 yıllık
veriler, daha nitelikli yayın sayı-
sında ciddi bir artış olduğunu
gösteriyor. Ancak dünyadaki bü-

yük bilim çevreleriyle mukayese
edildiğinde hala bilhassa Q1 Q2
yayınları konusunda ciddi mesafe
kat etmemiz gerekiyor. Yıllık 45-
46 bin düzeyinde olan bilimsel
doküman sayısını yayın kalite-
sinden ödün vermeden biraz
daha artırılmasına ihtiyaç vardır.
Bunu yapacak kurumların ba-
şında araştırma üniversitelerimiz
gelmektedir."

Cumhurbaşkanlığı Strateji ve
Bütçe Başkanı İbrahim Şenel ise
ADEP ile araştırma üniversitele-
rine, yıllık performanslarını dik-
kate alarak bilimsel araştırma
projeleri için kaynak tahsisi yap-
tıklarını hatırlattı. Bu çerçevede,
araştırma üniversitelerine
2022'de 100 milyon lira olarak
tahsis ettikleri ödenek tutarını
2023'te 250 milyon liraya yük-
selttiklerini belirten Şenel, şöyle
devam etti: "Bu yıl için bu rakam
400 milyon lira olarak Bütçe
Kanunu ile belirlenmiş oldu.
Cumhurbaşkanımızın olurlarıyla
üniversitelerimizin performans-
ları ve uygulama sonuçlarını dik-
kate alarak ödenek tahsislerini
yakın zamanda gerçekleştirmeyi
ve ödeneği üniversitelerimize
aktarmayı planlıyoruz. Ödenek
artışlarıyla araştırma üniversite-
lerimizin Ar-Ge faaliyetleri ve
nitelikli insan gücü yetiştirmesine
yönelik imkanlarını genişletme-
sini, milli politika ve hedefleri-
mize hizmet edecek çalışmalarını
artırarak sürdürmesini bekliyo-
ruz." lANKARA-AA

Y

Araştırma üniversitelerine AR-GE için
503,9 milyon lira kaynak aktarılacak
Yükseköğretim Kurulu (YÖK) Başkanı Prof. Dr. Erol Özvar, bu yıl araştırma üniversite-
lerinde 327 AR-GE projesi için 503,9 milyon lira bütçe aktarımı yapılacağını bildirdi.

Gençlik, her toplum için di-
namizm ve umut kaynağıdır.
Fakat son zamanlarda, bazı
alanlarda ilgisizlik ve moti-
vasyon eksikliği gibi endişe
verici eğilimler gözlemlen-
mektedir. Bu durum, Türki-
ye'de de sıkça dile getirilen
bir konudur.

Gençlerin İlgi Alanları
Değişiyor:

Sanat, müzik, araştırma,
kendini geliştirme, dünyayı
keşfetme gibi alanlara eskisi
kadar ilgi gösterilmiyor. Ya-
bancı dil, matematik, fen bi-
limleri gibi derslere ve spora
da ilginin azal-
dığı görülüyor.
Eğitim, gelişme
ve öğrenme gibi
kavramlar da es-
kisi kadar cazip
gelmiyor. Eko-
nomik ve iktisa-
di konulara da
ilgi sınırlı sayıda
gencin günde-
minde yer alıyor.
Dini konular ve
maneviyata olan
ilgi de azalmış
durumda.

Bunun Nedenleri Neler
Olabilir?:

Geleceğe dair umutsuzluk,
eğitim sisteminin yetersizliği
ve ideal verememesi, aile ve
toplum tarafından yeterince
desteklenmemek, ekonomik
sıkıntılar, işsizlik, dijitalleşme-
nin ve sosyal medyanın getir-
diği dikkat dağınıklığı gibi fak-
törler bu ilgisizlik ve motivas-
yon eksikliğinin temel neden-
leri arasında gösterilebilir.

Peki Çözüm Nedir?:
Gençlere yönelik teşvik edici

politikalar geliştirilmeli, eğitim
sistemi iyileştirilmeli ve mer-
kezine ideal fikrinin yerleşti-
rilmesi sağlanmalıdır. Aile ve
toplumda farkındalık oluştu-
rulmalı, ekonomik imkanlar
ve iş imkanları iyileştirilmelidir.

Dijitalleşmenin ve sosyal med-
yanın bilinçli kullanımı teşvik
edilmelidir. Kültürel konularla
ilgili gençlerde heyecan oluş-
turacak projeler yapılmalıdır.

Gençleri Genelleme
Yapmadan Değerlendir-
meliyiz:

Unutmayalım ki her gencin
ilgi alanları ve motivasyon se-
viyesi farklıdır. Gençleri ge-
nelleme yapmak yerine birey
olarak değerlendirmek ve on-
lara güvenmek önemlidir. Fi-
kirleri ve önerileri dinlenmeli
ve dikkate alınmalıdır. X,Y Z
gibi isimler üzerinden kuşak-

ların arası açıl-
mamalıdır.

G e n ç l i k
G e l e c e ğ i -
mizdir:

G e l e c e k ,
gençlerin elin-
dedir. Onları
motive etmek
ve potansiyel-
lerini gerçek-
leştirmelerine
yardımcı ol-
mak hepimizin
g ö r e v i d i r .

Gençlik en büyük hazinemiz-
dir: Genç demek enerji de-
mektir, tazelik demektir.

Farklı yöntemler kullanarak
gençleri motive etmek müm-
kündür. Aile ve toplum, bu
konuda önemli bir rol oyna-
yabilir. Dijitalleşmenin ve sos-
yal medyanın etkilerini göz
ardı etmemeli ve bu araçların
bilinçli kullanımı için eğitim
vermeliyiz.

Gençlerle iletişim kurmak
ve onları anlamak için çaba
göstermeliyiz. Onları dinlemek
ve onlarla empati kurmak, çö-
züm bulmak için önemli adım-
lardır. Onlarla yeni bir iletişim
dili bulmalıyız.

Unutmayalım ki, gençler bi-
zim geleceğimizdir. Onlara ya-
tırım yapmak, geleceğe yatırım
yapmak demektir.

Gençlik üzerine düşünceler

Kar örtüsünün kalktığı Keklik Vadisi’nde bahar güzelliği
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UFUK AKYILDIZ
Tuzla Belediye Başkanı Av. Eren
Bingöl, seçim öncesi saha ziya-
retlerinde ve proje lansmanında
Tuzla Halk Plajı’nı komşularıyla
buluşturmaya yönelik vaatlerde
bulunmuş ve seçmen tarafından
olumlu dönüşler almıştı. Göreve
gelişinin üzerinden neredeyse
bir ay geçmesinin akabinde, bu
vaadin hayata geçmesine yönelik
ilk somut adımı atan Bingöl, sü-
recin devamında hızlı ve planlı
bir işleyişin söz konusu olacağı-
nın altını çizdi. Tuzla’ya kazan-
dırmayı planladıkları plaj alanını
ziyaret ederek incelemelerde bu-
lunan Bingöl’e, yardımcıları ve
müdürleri eşlik etti. Heyetiyle
birlikte, projeye yönelik çalış-
maları ve hazırlıkları yerinde
denetleyen Bingöl, halk plajının
Tuzlalılarca kullanımının öne-
mini vurguladı. “Tuzlalılar ye-
niden denizle buluşacak” mot-
tosu ile hareket ettiklerini ifade
eden Bingöl, bu projeyle yurt-
taşların güzel hatralar biriktire-
ceği bir kamusal alan inşa etme
hedefinin altını çizdi. Göreve
geldiği günden itibaren, çalış-
maları halk nezdinde büyük ilgi
uyandıran Başkan Bingöl, “Tuz-
la’nın Mutlu Geleceği için yapı-
lacak şeyler belli. Tuzlalının ih-
tiyacını, komşularımızla doğru-
dan iletişim kurarak saptıyor ve
hızla çözüm önerisi üzerine ça-
lışmalara başlıyoruz. Görevimiz,
Tuzlalı yurttaşların yaşamında
iz bırakacak projelere imza at-
mak. Halk Plajı, sadece bir baş-
langıç. Hız kesmeden, talep ve
ihtiyaçları planlı bir şekilde ha-
yata geçirmeye devam edeceğiz”
ifadeleri kullandı.

Büyükçekmece’nin Çakmaklı Ma-
hallesi’nde bulunan Cumhuriyet
İlköğretim Okulu bitişiğindeki inşaat
çalışmasında kullanılan kule vinç
öğrenciler açısından risk oluşturunca
Büyükçekmece Belediyesi harekete
geçti. Çakmaklı Cumhuriyet İlköğ-
retim Okulu yönetimi ve öğrenci
velilerinden gelen uyarı üzerine ha-
rekete geçen Büyükçekmece Bele-
diyesi Fen İşleri Müdürlüğü, İmar
ve Şehircilik Müdürlüğü ve Zabıta
Müdürlüğü ekiplerinin inceleme-
lerinin ardından inşaat çalışmalarına
kısıtlama getirdi. İnşaat firması ile
yapılan görüşmelerin ardından mev-
cut kule vincin taşıyıcı kolları 10
metre kısaltıldı. Vince switch monte
edilerek, okul yönüne dönmesi en-
gellendi. İnşaatta vinç ile yapılacak
çalışmalar da ders saati bitişi son-
rasında saat 17:00 dan sonra yapı-
lacak. Ayrıca belediye ekipleri ta-
rafından inşaat bölgesindeki dene-
timler de arttırıldı. Büyükçekmece
Belediye Başkan Yardımcısı Ömer
Kazancı, gereken tüm tedbirlerin
alındığını belirterek “Çakmaklı’da
bulunan Cumhuriyet İlköğretim
Okulu ve Cumhuriyet Anadolu Li-

sesi’ndeki velilerimizin belediyemize
yapmış olduğu uyarılar neticesinde
Çakmaklı’da bu okulların yanındaki
devam eden inşaat ile ilgili bulunan
kule vinç ile ilgili belediyemizin
Fen İşleri Müdürlüğü, İmar Mü-
dürlüğü ve Zabıta Müdürlüğü ekip-
leriyle birlikte yerinde kontrol ettik.
Kontrolden sonra bu vincin 10 met-
relik kısmının sökülerek kaldırıl-
ması, araya swich konularak vincin
dönüş şeklinin okulların üzerine
gelmeyecek şekilde ayarlanması
için firma yetkilileriyle görüştük.
Bu çalışmalar yapıldı. Ayrıca vincin
kullanımını okulların tatil olduğu
saat 16.30’dan sonra 17.00’dan
sonra vincin kullanılması gerektiği
konusunda karar alındı. Oradaki
inşaat firması vinci çocukların okulu
terk ettikten sonra 17.00’dan sonra
kullanacaklar ve mesai saatlerini
gece biraz daha uzattık. Akşam
çalışmasına daha çok ağırlık vere-
cekler. Bizim burada hiçbir çocu-
ğumuza bir zeval gelmemesi, hiçbir
vatandaşımıza zeval gelmemesi
için gerekli bütün tedbirleri belediye
olarak almış durumdayız” şeklinde
konuştu. lİSTANBUL-İHA

Küçükçekmece Bele-
diyesi Güzel Sanatlar
Akademisi Çini Tasa-
rım öğretmeni Nazan
Ilgaz ve öğrencileri-

nin çini çalışmaların-
dan oluşan 'Sonsuz
Mavi' sergisi açıldı.

Sergide, köklerini ge-
lenekten alan, günü-
müz estetiği ile yeni-
den yorumlanmış 68

eser yer aldı.
Cennet Kültür
ve Sanat Mer-
kezi’nin ev sa-
hipliği yaptığı
serginin açılı-
şına çok sayı-
da sanatçı ve
sanatsever ka-

tıldı. Çini sanatçısı ve eğit-
meni Nazan Ilgaz, heyecanını
dile getirerek, “ Bu an için
yaklaşık 4 yıl çalıştık. 2019
yılında klasik çini sanatı tek-
nik ve özelliklerinden yola
çıkarak çağdaş fakat gele-
nekten beslenen bir sergi
açma düşüncesi üzerine ça-
lışmalarımızı hızlandırdık.
Uzun emekler sonucu oluşan
bu çalışmada, çini sanatına
farklı bakış açısı getirmek
istedik. İçimize sinen yıllarca
hatırlayacağımız bir sergi
projesi oldu. 'Sonsuz Mavi'
projemize inanan öğrencile-
rime teşekkür ediyorum.

Hem eğitim hem sergilemede
bizlere destek veren Küçük-
çekmece Belediye Başkanı
Kemal Çebi’ye teşekkür ede-
rim” diye konuştu.
24 Mayıs’a dek
CKSM’de

Küçükçekmece Belediyesi
Kültür ve Sosyal İşler Mü-
dürlüğü Etkinlik Planlama
Şefi İlker Çetinkaya da ser-

giye emek veren öğrencileri
tebrik etti. Geleneksel sanat-
ların önemli bir branşı olan
çininin modern bir bakış açı-
sıyla yorumlandığı sergi, 24
Mayıs’a dek CKSM’de ziyaret
edilebilir. Sergide yer alan
sanatçılar; Nazan Ilgaz, Fulya
Alkan, Ayşe Voica, İfakat İs-
kender, Neslihan Osmançe-
lebioğlu, Aslınhan Osman-
çelebioğlu, Nezahat Tütüncü,

Yassemi Çelebi, Meltem Çol,
Fidan Top, Neşe Kocabaş,
Ebru Çakırca Çoban, Nagihan
Güler, Hatice Nur Sağlam,
Selin Gökdeniz, Selin Sadi-
oğlu, Sinem Zorba, Emel İl-
bahar, Güler Gözoğlu, Hatice
Şeyh Hamza, Aslı Gülser
Ganiyusufoğlu, Füsun Bey-
dili, Yasemin Güveyi, Yıldız
Özgüven, İdil Döğer, Ülkü
Alagöz, Pelin Çolak, Esra
Köksal, Meral Tomaş, Zuhal
Öztürk, Sinem Öz, Yasemin
Kıvrak, Fatma Toplu, Nigar
Öztaşçı, Fatma Kadayıfçı,
Neşe Kortel, Fatma Aynur
Özkan, Zeynep Yüksel, Yase-
min Sucu, Büşra Baştürk, Di-
lek Akbaba, Semanur Çiçek,
Ayşe Dalyancı, Secel Özsoy,
Günseli Devrim, Elif Beyza
Polat, Nazan Canpolat, Sevgi
Bulut, Müzeyyen İlerten.

VECHEDDİN ARVAS

Sultangazi Belediyesi Eğitime
Destek Akademisi (SEDA),
LGS’ye hazırlanan öğrencilerini
motive etmek için lise tanıtım
gezileri düzenliyor. Bu sayede
8. Sınıf öğrencileri İstanbul’un
en önemli liselerini görme fırsatı
buluyor. Öğrencileri lise ve üni-
versite sınavlarına ücretsiz olarak
hazırlayan Sultangazi Belediyesi
Eğitime Destek Akademisi
(SEDA), verdiği kaliteli eğitimin
yanı sıra düzenlediği program-
larla da öğrencilerin motivas-

yonunu yüksek tutuyor. Lise sı-
navlarına hazırlanan 8. Sınıf öğ-
rencilerinin hedeflerine ulaşma-
larına yardımcı olmak adına İs-
tanbul’un en başarılı liselerine
gezi programları düzenleniyor.
Bu sayede öğrenciler hayalle-
rindeki liseleri yakından görme
fırsatı bulurken, ders çalışmak
için de motive oluyor. 8. sınıf
öğrencilerine Galatasaray, Ka-
bataş, Vefa ve Şehremini Lisesi,
Beşiktaş Anadolu Lisesi, Çapa
Fen Lisesi, Mehmet Emin Saraç
Anadolu İmam Hatip Lisesi, Suat
Terimer Anadolu Lisesi, Hüseyin

Bürge Havaalanı Meslek Lisesi
gezdiriliyor. Sultangazi Belediye
Başkanı Abdurrahman Dursun,
“Sultangazi Belediyesi Eğitime
Destek Akademimiz verdiği eği-
timle dikkatleri üzerine çekmeyi
sürdürüyor. Öğrencileri sınava
hazırlamak kadar önemli bir şey
varsa o da onların motive ol-
masını sağlamak… Düzenledi-
ğimiz gezi programlarımızla
gençlerimizin hedeflerini belir-
lemesinde ve hedefine ulaşmak
için daha çok çabalamasına yar-
dımcı oluyoruz. Her şey genç-
lerimiz için” diye belirtti.

SEDA öğrencileri İstanbul’un en güzel liselerini geziyor

Köklerden moderne çini sergisi ‘Sonsuz Mavi’ CKMS’de

Öğrenciler için risk teşkil eden
vinç belediyeyi harekete geçirdi

mraniye Beledi-
yesi tarafından
Yamanevler Ma-

hallesi'nde yapımını tamam-
ladığı kapalı pazar alanı hiz-
mete başladı. 27 Nisan Cu-
martesi ve 1 Mayıs Çarşam-
ba günü ilk kez kapıları açı-
lan kapalı pazar alanı, va-
tandaşlardan ve esnaftan yo-
ğun ilgi gördü. İlk iki günden

kapalı pazar alanını ziyaret
eden yaklaşık 10 bin kişi ra-
hatça alışverişini yaptı. Pazar
alanında; yönetim alanları,
ticari alanlar (gıda, tekstil-
züccaciye-halı-kilim-perde-
mefruşat-plastik ürünleri
vs.), pazar stantları (tekstil,
gıda), güvenlik, çay ocağı,
mescitler, ıslak hacimler, tek-
nik hacimler, çocuk oyun

alanları ve 300 araç kapasi-
teli otopark yer alıyor. Ku-
rulacak olan pazar ile esnaf
daha hijyenik ve konforlu
alanda satış yapabilecek.
“Mahallelere ücretsiz
servis imkânı”

12 bin metrekare alanda
kurulan ve 2 kattan oluşan
kapalı pazar alanının hiz-

mete girmesiyle birlik-
te Ümraniye Belediye-
si, mahallelere ücretsiz
servis imkânı da sağ-
layacak. Yamanevler
Mahallesi İmam Azam
Cami önü, İnkılap Ma-
hallesi Mevlana Cami
önü, Site Mahallesi So-
yak Cami önü, Kazım Kara-
bekir Mahallesi Meyveli

Bahçe Cami önü,
Atakent Mahallesi
Halilurrahman Cami
önü ve Armağanev-
ler Mahallesi Hida-
yet Cami önü olmak
üzere 6 farklı nok-
tadan saat 11.00 ile
19.15 saatleri ara-

sında her 45 dakikada bir
hareket edecek.

Ü

 

Ümraniye Belediyesi tarafından Yamanevler Mahallesi’nde yapımı tamamlanan kapalı pazar alanı Cumartesi ve
Çarşamba günleri açık olacak şekilde hizmete açıldı. Hem vatandaşların hem de pazar esnafının yaz-kış alışveriş
ve satış yapabileceği pazar alanında çocuk oyun alanı, mescit, çay ocağı ve 300 araç kapasiteli otopark yer alıyor.

Ümraniyeliler’in yeni alışveriş adresi:
Yamanevler kapalı pazar alanı açıldı

MUSTAFA
ŞAHİN

Başkan Bingöl: “Tuzlalı
komşularımız yeniden
denizle buluşacak”

MÜZEYYEN 
HÜLYA GÜNAY
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konomik Kalkın-
ma ve İş Birliği
Örgütü (OECD)

Başekonomisti Clare Lombardelli,
Türkiye'de enflasyonun yüksek
olduğunu ancak düşmesini bek-
lediklerini belirterek, "Politika
faizinde mevcut yüzde 50 sevi-
yesinin makul olduğunu düşün-
düğümüz için, politikanın en
azından önümüzdeki yıla kadar
sıkı kalacağını öngörüyoruz."
dedi. Lombardelli, OECD'nin bu-
gün yayımladığı Ekonomik Gö-
rünüm Raporu ile Türkiye ve
dünya ekonomisindeki gelişme-
lere ilişkin AA muhabirine açık-
lamalarda bulundu. Türkiye'de
yaklaşık son bir yıldır para ve
maliye politikasında yapılan de-
ğişikliklerin memnuniyet verici
olduğunu dile getiren Lombar-
delli, "Sıkı para ve maliye politi-
kası, enflasyon gibi büyük bir
sorun karşısında ekonominin en
ihtiyacı olan adım. Türkiye'de
enflasyon hala yüksek ancak
düşmesini bekliyoruz. Şu an Tür-
kiye'de politika faizi yüzde 50
ve bu seviyenin yılın geri kala-
nında ve muhtemelen 2025'in
ikinci çeyreğine kadar korunması
gerekeceğini öngörüyoruz. On-
dan sonra gevşeme görebiliriz
ancak bu büyük ölçüde enflas-
yonun seyrine bağlı. Enflasyon
beklentilerinin iyi bir şekilde çı-

palandığından emin olmak için
bu sıkı para politikasına ihtiyaç
var." diye konuştu.

Lombardelli, Türkiye ekono-
misinin 2023'te yüzde 4,5 bü-
yüdüğü bilgisini paylaşarak, bu
yıl yüzde 3,4 ve 2025'te yüzde
3,2 büyüme beklediklerini söy-
ledi. Bu kapsamda sıkılaştırıcı
adımlar nedeniyle ekonomide
bir miktar yavaşlama görülece-
ğini ifade eden Lombardelli, şu
değerlendirmelerde bulundu:
"Deprem bölgesindeki yeniden
yapılanma ihtiyacına bağlı olarak
önemli ölçüde yatırım var. Bunun
da talebi artırdığı açık. Ayrıca,
küresel ekonomi canlandıkça,
Türkiye'nin ihracatının da art-
masını bekliyoruz. Dolayısıyla,
Türkiye ekonomisine ilişkin iyim-
ser olmak için nedenlerimiz var
ancak enflasyonu düşürmek için
sıkı politika duruşunun devam
etmesi gerekecek. Biz politikada
gevşeme beklemiyoruz. Politika
faizinde mevcut yüzde 50 sevi-
yesinin makul olduğunu düşün-
düğümüz için, politikanın en
azından önümüzdeki yıla kadar
sıkı kalacağını öngörüyoruz."

Lombardelli, para ve maliye
politikasındaki sıkılaşma adım-
larının ekonomiye yansımasının
zaman aldığına dikkati çekerek,
Türkiye'de de enflasyonun düş-
mesinin zaman alacağını belirtti.

Enflasyonun düşmesi halinde
para politikasında bir miktar
gevşeme görülebileceğini kay-
deden Lombardelli, "Ancak ön-
görülebilir gelecekte, bu sıkı
parasal duruşun sürdürülmesi
ve ilave sıkılaşma gerekip ge-
rekmediğinin takip edilmesi
önemli." dedi. 

Dünyada merkez bankalarının
politika faizindeki artışına bağlı
olarak enflasyonun beklenenden
hızlı gerilediğini aktaran Lom-
bardelli, buna rağmen jeopolitik
risklerin enflasyona ilişkin riskler
oluşturabileceğini söyledi. Lom-
bardelli, buna rağmen küresel
ekonomide bu yıla ilişkin büyüme
öngörülerini yüzde 3,1'e yük-
selttikleri bilgisini verdi. Bazı ül-
kelerde tüketici talebinin güçlü
olduğunu ve iş gücü piyasalarının
da beklenenden daha iyi per-
formans sergilediğini dile getiren
Lombardelli, "Özellikle ABD ve
Hindistan başta olmak üzere
bazı ülkelerde büyüme öngörü-
lerimizi yükselttik." dedi. Lom-
bardelli, geçen yıl yüzde 2,5 bü-
yüyen ABD ekonomisinde bu yıl
yüzde 2,6 ve 2025'te yüzde 1,8
büyüme öngördüklerini, 2023'te
yüzde 7,8 büyüyen Hindistan
ekonomisinde ise bu oranın bu
yıl ve 2025'te yüzde 6,6 olmasını
beklediklerini anlattı. Avro Böl-
gesi'nin ise 2023'te oldukça zorlu

bir yıl geçirdiğinin altını çizen
Lombardelli, "Avro Bölgesi'nde
Almanya dahil birçok ekonomi
resesyona girdi. İleriye dönük
baktığımızda, riskler tabii ki mev-
cut ancak herhangi bir Avrupa
ekonomisinde resesyon öngör-
müyoruz. Bu yıl Avro Bölgesi'nde
büyümenin yüzde 0,7 olacağını
hesaplıyoruz. Geçen yılki büyüme
ve 2024 öngörümüzü düşündü-
ğümüzde, Avrupa ülkeleri ve
ABD ekonomisi arasında büyük
bir fark var. Bu farkın 2025'te
biraz daha daraldığını göreceğiz.
Avro Bölgesi için 2025'te yüzde
1,5 ve ABD ekonomisi için yüzde
1,8 büyüme bekliyoruz." diye
konuştu.
"Avrupa'da faiz
indirimi ABD'den
erken gelecek"

Merkez bankalarının faiz in-
dirimine ilişkin beklentilerini de
aktaran Lombardelli, bazı geliş-
mekte olan ekonomilerde faiz
indiriminin görüldüğünü ancak
gelişmiş ekonomilerde merkez
bankalarının bu yılın ikinci ya-
rısından sonra faiz indirimine
başlayacağını öngördüklerini be-
lirtti. Lombardelli, ülkelerin kendi
koşullarına göre faiz indirimi
zamanlamasının değişeceğini ifa-
de ederek, şöyle devam etti: "Av-
rupa'da faiz indiriminin ABD'den

daha erken başlayacağını düşü-
nüyoruz ki bu da söz konusu
ekonomilerin göreceli gücünü
yansıtıyor. Avrupa'da faiz indiri-
minin yılın üçüncü çeyreğinde
başlamasını bekliyoruz ancak
gelecek verilere bağlı olarak bu
biraz daha erkene çekilebilir.
Yılın üçüncü ve son çeyreğinde
olmak üzere iki kez faiz indirimi
olabilir ancak Avrupa Merkez
Bankasından daha hızlı adım da
görebiliriz. ABD Merkez Banka-
sının (Fed) ise faiz indirimine
yılın üçüncü çeyreğinde veya
sonrasında gitmesini bekliyoruz.
Fed'den bu yıl iki kez faiz indirimi
öngörüyoruz. Kanada Merkez
Bankası da üçüncü çeyrekte faizi
düşürmesini beklediğimiz ban-
kalardan. Ancak tüm bu geliş-
meler gelecek enflasyon verile-
rine bağlı. Eğer enflasyon çoğu
ülkede beklendiği gibi düşmezse,
o zaman bu faiz indirimlerinin
biraz ertelenmesi gerekebilir.
Özellikle bazı ülkelerde yukarı
yönlü olan hizmet sektörü en-
flasyonu bu noktada önemli.
Faiz indirimleri açısından
ABD'nin pozisyonu, dolar kuru
üzerindeki etkisi nedeniyle bir-
çok ülke için önemli olacaktır.
Bu kapsamda, ekonomiler ara-
sında para politikasında gevşeme
yönünde daha fazla ayrışma
görebiliriz." lLONDRA-AA

Rekabet Kurulu bazı
devralma işlemlerini
onayladı
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Tarım, gıda ve içecek sektöründen
ilk çeyrekte 7 milyar dolarlık ihracat
Türkiye Gıda ve İçecek Sanayii
Dernekleri Federasyonu (TGDF),
Türkiye İstatistik Kurumunun dış
ticaret verilerini temel alarak ha-
zırladığı TGDF Dijital Veri Panelinin
mart sonuçlarını açıkladı. Buna
göre, tarım, gıda ve içecek sektö-
rünün ocak-mart döneminde ih-
racatı yıllık bazda yüzde 8,42 ar-
tışla 7,01 milyar dolara yükselir-
ken, ithalatı yüzde 19,38 düşüşle
4,8 milyar dolara geriledi. Bu dö-
nemde sektörün dış ticaret fazlası
yüzde 334,5 artışla 51 milyon do-
lardan 2,21 milyar dolara yükseldi.
İlk çeyrekte ihracatta öne çıkan
ürünlere bakıldığında ilk sırayı
388,8 milyon dolarla un alırken,
onu 361,9 milyon dolarla fındık
içi, 220,6 milyon dolarla makarna
izledi. İthalatta ise zirvede 536,2
milyon dolarla buğday yer alırken,
onu 441 milyon dolarla soya fa-
sulyesi, 296,1 milyon dolarla ham
ayçiçeği yağı takip etti. Sektörün
ihracatı martta geçen yılın aynı
dönemine göre yüzde 3,52 düşüşle
2,3 milyar dolar olurken, ithalatı
yüzde 25,13 azalışla 1,66 milyar
dolara geriledi. Martta ithalat buğ-
dayda yüzde 46,2, ham ayçiçeği
yağında yüzde 33,6 ve soya fa-

sulyesinde yüzde 6,2 geriledi. Söz
konusu dönemde ihracatta ilk sı-
rayı 129,6 milyon dolarla buğday
alırken, onu 118 milyon dolarla
fındık içi ve 79,7 milyon dolarla
rafine ayçiçeği yağı izledi. Ocak-
mart döneminde tarım, gıda ve
içecek sektörünün en fazla ihracat
yaptığı ülkelere bakıldığında zir-
vede 924 milyon dolarla Irak yer
aldı. Onu 503 milyon dolarla Al-
manya, 397 milyon dolarla Rusya,,
377 milyon dolarla ABD ve 299
milyon dolarla İtalya takip etti.
Irak'ta un, dondurulmuş tavuk
eti, gofret ve waffle; Almanya'da
fındık içi, ambalajlı fındık ve fındık
püresi; Rusya'da mandalina, ala-
balık ve domates öne çıktı. Aynı
dönemde sektörün en yüksek it-
halat yaptığı ülke 868 milyon do-
larla Rusya oldu. Ukrayna'dan 609
milyon dolarlık, Brezilya'dan 331
milyon dolarlık, ABD'den 302 mil-
yon dolarlık, Malezya'dan 196
milyon dolarlık ithalat yapıldı.
Rusya'dan en fazla buğday, ham
ayçiçeği ve ayçiçeği küspesi; Uk-
rayna'dan ham ayçiçeği yağı, buğ-
day ve soya fasulyesi; Brezilya'dan
soya fasulyesi, kahve ve sığır ithal
edildi. lANKARA-AA

Küresel piyasalardaki ekstra
sıvılaştırma kapasitesi 2025’te
LNG’de arz fazlası oluşturabilir
Küresel piyasalarda devreye
alınacak doğal gaz sıvılaştırma
kapasitesinin 2025'te yıllık 53
milyon ton artması ve bunun
da sıvılaştırılmış doğal gazda
(LNG) orta vadeli arz fazlası
yaratabileceği bildirildi. Gaz
İhraç Eden Ülkeler Forumu'nun
(GECF), 2024'e ilişkin yıllık
doğal gaz raporuna göre, bu
yıl başta Rusya, ABD, Senegal,
Meksika ve Kongo olmak üzere
yıllık 15 milyon tonluk sıvı-
laştırma kapasitesinin devreye
girmesi bekleniyor. Altamira,
Arctic LNG, Congo, GTA gibi
toplamda 5 LNG ihracat pro-
jesinin bu yıl faaliyete geçmesi
öngörülen raporda, "2025'e
kadar devreye alınması öngö-
rülen sıvılaştırma kapasitesinin
yıllık 53 milyon ton yükselmesi
bekleniyor, bu da LNG piya-
sasında orta vadeli bir arz faz-
lası yaratabilir." ifadesine yer
verildi. Rapora göre, geçen yıl
yeni sıvılaştırma kapasitesine
yönelik nihai yatırım kararla-
rında bir toparlanma yaşandı

ve 2022'deki 32 milyon tona
kıyasla 41 milyon tona ulaşıldı.
Geçen yıl spot gaz ve LNG fi-
yatlarındaki keskin düşüşe rağ-
men, güçlü uzun vadeli LNG
kontratları nihai yatırım ka-
rarlarındaki toparlanmayı des-
tekledi. Aynı dönemde nihai
yatırım kararı alan 4 LNG ih-
racat projesinden 3'ü ABD'den
geldi. ABD'den gelmeyen tek
proje ise 700 bin tonluk kap-
asitesiyle Gabon tarafından
onaylandı. GECF'e göre, geçen
yıl toplam 410 milyon ton LNG
ihracatı gerçekleşti. En çok
LNG'yi 88 milyon tonla ABD,
yetmişdokuzar milyon tonla
Katar ve Avustralya ile 31 mil-
yon tonla Rusya ihraç etti. Kü-
resel doğal gaz sıvılaştırma
kapasitesi 2023 sonu itibarıyla
490 milyon ton olurken kap-
asitenin yüzde 83'ü kullanıldı.
İnşa edilecek yeni kapasitelerin
kullanım oranı göz önünde
bulundurulduğunda arz faz-
lasına neden olacağı öngörü-
lüyor. lANKARA-AA

Akkuyu NGS’nin 1. ünitesine
nakliye kilidi monte edildi
Akkuyu Nükleer AŞ açıkla-
masına göre, tesislerin dış or-
tamdan izolasyonunu sağla-
yacak olan kilit, aynı zamanda
nükleer malzemelerin ve re-
aktör bölmesi ekipmanlarının
güvenli bir şekilde taşınmasına
da yardımcı olacak. Her iki
tarafı kapalı 14 metrelik silin-
dirik bir hazne olan nakliye
kilidi, oldukça ağır ve büyük
boyutlu bir ekipman özelliği
taşıyor. Reaktör bölmesinin
sızdırmazlığını sağlayabilmek
için kapıların dönüşümlü ola-
rak açılmasını sağlayan kilidin
ağırlığı 260 tonu, çapı ise 7
metreyi buluyor. Paletli bir
vinç kullanılarak monte edilen
nakliye kilidi sayesinde Akkuyu
NGS uzmanları, 1.i ünitenin
işletilmesi ve bakımı için ge-
rekli olan buhar jeneratörle-
rine, reaktör üst parçasına,
ana sirkülasyon pompalarına,
birincil devre boru hatlarına
ve diğer yüksek teknolojili
ekipmanlara güvenli bir şekilde
ulaşabilecek. Santralin çalışma
aşamasında, kullanılmış nük-
leer yakıt içeren konteynerler,
taze yakıtların bulunduğu va-
riller ile taşıma ve işleme ekip-
manları nakliye kilidinden ta-

şınacak. Ürün, yalnızca yetkili
personelin iç mekana erişimini
sağlamak için özel erişim kont-
rol sistemleriyle donatıldı.
İyonlaştırıcı radyasyon dedek-
törleri de güvenilir ve emniyetli
çalışmayı sürdürmek için kili-
din içerisine yerleştirilmiş du-
rumda bulunuyor. Ekipman
bakım ve onarımı için de kul-
lanılarak zamandan tasarruf
edilmesine yardımcı olacak
olan nakliye kilidi, Akkuyu
NGS'nin daha verimli çalış-
masına destek olacak. Açıkla-
mada görüşlerine yer verilen
Akkuyu NGS Genel Müdür
Birinci Yardımcısı ve NGS Yapı
İşleri Direktörü Sergey Butc-
kikh, önemli bir teknolojik
operasyonun daha tamamlan-
dığını belirterek, şunları kay-
detti: "Nakliye kilidi, reaktörün
iç koruma kabuğunun gücünü
büyük ölçüde artıran, güçlü
metal kablolardan oluşuyor.
Önümüzdeki günlerde ekip-
manın ön gerilme testlerine
başlamayı planlıyoruz. Bu, Ak-
kuyu NGS projesindeki Rus ve
Türk uzmanların koordineli ve
yoğun emek harcayarak ger-
çekleştirdikleri çalışmaların bir
sonucudur." lANKARA-AA
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Rekabet Kurulu, bazı devralma, bi-
reysel muafiyet ve ortak muafiyet
başvurularını karara bağladı. Re-
kabet Kurumunun internet sitesinde
yer alan duyuruya göre, Kurul, Tür-
kiye Futbol Federasyonu ile Krea
İçerik Hizmetleri ve Prodüksiyon
AŞ arasında imzalanan Paket E
Yayın Hakları Sözleşmesi'ne Reka-
betin Korunması Hakkında Kanun'un
ilgili maddesinde yer verilen şartların
karşılanması nedeniyle bireysel mua-
fiyet tanıdı. Sincanlı Oto ve Traktör
Gereçleri Ticaret ve Sanayi AŞ'nin
tek kontrolünün nihai olarak TVH
Global NV tarafından yönetilen TVH
Parts NV tarafından devralınması
işlemi onaylandı. Halihazırda Zirve
Holding AŞ ve Senta Madencilik
Sanayi ve Ticaret AŞ'nin ortak kont-
rolündeki ZSR Patlayıcı Sanayi
AŞ'nin belli orandaki hissesinin To-
palipo a.s.ye devredilmesi suretiyle
ZSR Patlayıcı Sanayi AŞ üzerinde
ortak kontrol tesis edilmesi işlemi
uygun bulundu. Afyonkarahisar İcra
Müdürlüğü dosyası uyarınca cebri
icra yoluyla satışa çıkarılan Oruçoğlu
Yağ Sanayi ve Ticaret AŞ'ye ait ilgili
gayrimenkul ve bu gayrimenkulün
üzerindeki menkul malların (ham
yağ ve rafine yağ fabrikasının gay-
rimenkul, makine ve teçhizatı) Tarım
Kredi Yağ Sanayi ve Ticaret AŞ ta-
rafından ihale aracılığıyla satın alın-
ması işlemine izin verildi. Kargaz
Kars Ardahan Doğal Gaz Dağıtım
Pazarlama Taahhüt Sanayi ve Ticaret
AŞ ile Serhat Doğalgaz Dağıtım Sa-
nayi ve Ticaret AŞ hisselerinin ta-
mamının Bahattin Demircan ve Or-
han Babaoğlu tarafından devralın-
ması işlemine izin verilmesi karar-
laştırıldı. Integrated Media Company
LLC'nin tek kontrolünün The Public
Investment Fund tarafından devra-
lınması işlemi uygun bulundu. Carly-
le Group'un tamamına sahip olduğu
iştiraki Veritas Holdings Ltd'nin veri
koruma hizmetleri iş kolunun, Co-
hesity lnc. tarafından devralınması
işlemi onaylandı. lANKARA-AA

OECD Başekonomisti Lombar-
delli, Türkiye'de enflasyonun
yüksek olduğunu ancak düş-
mesini beklediklerini belirtti.

OECD Başekonomisti Lombardelli, Türkiye ve
dünyadaki ekonomik görünümü değerlendirdi
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İTO Başkanı Avdagiç’ten
‘enflasyon’ değerlendirmesi
İstanbul Ticaret Odası (İTO) Başkanı
Şekib Avdagiç, ihracatın sıkıntıya
girmemesi ve ithalatın cazip hale
gelmemesi için kur ile enflasyon
arasındaki korelasyonun kopmaması
gerektiğini belirtti. Avdagiç, yaptığı
yazılı açıklamada, iş dünyasının en-
flasyon ve döviz kuru beklentilerini
değerlendirdi. Merkez Bankasının
yıl sonu enflasyon beklentisini yüzde
36 olarak açıkladığını, tahmin ara-
lıklarında bunun yüzde 40-42’lere
çıkabileceğini ifade ettiğini hatırlatan
Avdagiç, "İstanbul iş dünyası olarak
enflasyonda biz bu seneyi yüzde
43-44 bandında tamamlayacağımızı
öngörüyoruz." değerlendirmesinde
bulundu. Avdagiç, ihracatın sıkıntıya
girmemesi ve ithalatın cazip hale
gelmemesi için kur ile enflasyon
arasındaki korelasyonun kopmama-
sının önemli olduğuna işaret ederek,
"İlk çeyrekte dolar kuru yüzde 9,
enflasyon yüzde 14,3’ün üzerinde
arttı. 5,3 puanlık bir fark var." ifadesini

kullandı. İTO Başkanı Avdagiç, Tür-
kiye’nin FATF Gri Listesi’nden çıka-
cağını öngördüklerini, Hazine ve
Maliye Bakanlığının hem ulusal hem
de uluslararası anlamda yapılması
gerekenleri titizlikle yaptığını anlattı.
Türkiye’nin 5 yıllık kredi risk priminin
(CDS) 300 puan seviyesine inmesinin
ekonomi yönetiminin ve hükümetin
çabalarının önemli bir sonucu ol-
duğunu vurgulayan Avdagiç, "Eko-
nomi yönetiminin adımları pozitif
sonuçlarını vermeye başladı. Bu
memnuniyet verici." açıklamasını
yaptı. Avdagiç, iş dünyası açısından
CDS kadar daha önemli bir unsu-
run da bankaların sendikasyon
kredileri olduğunu belirterek, "İkisi
arasında bir korelasyon var. En
son bankaların sendikasyonlarına
baktığımız zaman Euribor+yüzde
2,25 ile borçlandıklarını görüyoruz.
Bankaların sendikasyon maliyet-
lerini takip etmek lazım." ifadesine
yer verdi. lİSTANBUL-AA
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İstanbul’da Nisan ayında fiyatı
en çok artan ürün yüzde 48,27
ile çocuk bluzu oldu. Bu ayda
patlıcan, yüzde 40,88 ile fiyatı
en fazla azalan ürün oldu. İs-
tanbul Ticaret Odası (İTO), pi-
yasaların şeffaflığını sağlamak
ve kamuoyunu bilgilendirmek
amacıyla, geçen Nisan ayında
İstanbul’da perakende fiyatı en
fazla artan ve azalan ürünleri,
fiyatları ve değişim oranlarıyla
birlikte açıkladı. İTO’nun İstan-
bul Ücretliler Geçinme İndek-
si’nde yer alan 242 ürünün
155’inin perakende fiyatı artar-
ken, 26 ürünün fiyatı düştü,
61 ürünün fiyatı ise değişmedi.

Nisan ayında İstanbul’da çocuk
bluzu fiyatı yüzde 48,27 arttı
Nisan ayında giyim harcamaları
çocuk giyimi alt grubunda yer
alan çocuk bluzu yüzde 48,27
ile fiyatı en fazla artış gösteren
ürün oldu. Fiyatında artış ya-
şanan diğer ürünlerin bazıları;
aynı gruptan yüzde 44,76 ile
kadın iç çamaşırı, yüzde 44,32
ile kadın bluzu, yüzde 36 ile
erkek iç çamaşırı, yüzde 34,39
ile kadın elbisesi, ulaştırma ve
haberleşme harcamaları gru-
bundan yüzde 33,33 ile mektup
gönderim ücreti, giyim harca-
maları grubundan yüzde 27,50
ile etek, yüzde 26,63 ile çocuk

çorabı, gıda harcamaları yaş
kuru sebze meyveler alt gru-
bundan yüzde 25,21 ile limon,
erkek giyimi alt grubundan yüz-
de 21,74 ile erkek pantolonu
ve gıda harcamaları yaş kuru
sebze meyveler alt grubundan
yüzde 21,58 ile soğan oldu.
Nisan ayında patlıcan
fiyatı yüzde 40,88 ucuzladı

Nisan ayında gıda harcamaları
yaş kuru sebze ve meyveler alt
grubunda yer alan patlıcan yüzde
40,88 gerileme göstererek fiyatı
en fazla azalan ürün oldu. Fiya-
tında azalış izlenen diğer ürünler;
gıda harcamaları grubundan

yüzde 28,27 ile salatalık, yüzde
26 ile taze fasulye, yüzde 20,19
ile bezelye, yüzde 19,62 ile yeşil

soğan, yüzde 18,87 ile sivri biber
ve yüzde 17,34 ile kıvırcık salata
oldu. lİSTANBUL-İHA

Nisan ayını yüzde 47,2 yükselişle ta-
mamlayan Trabzonspor Sportif Yatırım
ve Futbol İşletmeciliği, yatırımcısına
en fazla kazandıran spor şirketi olarak
kayıtlara geçti.  Borsa İstanbul'da
işlem gören spor şirketleri arasında
geçen ayı yüzde 47,2 yükselişle ta-
mamlayan Trabzonspor Sportif Yatırım
ve Futbol İşletmeciliği, yatırımcısına
en fazla kazandıran spor şirketi oldu.
AA muhabirinin derlediği verilere
göre, spor endeksi geçen ay yüzde
11,5 artış kaydetti. Borsa İstanbul'da
işlem gören spor şirketleri arasında
geçen ayı yüzde 47,2 yükselişle ta-
mamlayan Trabzonspor Sportif Yatırım
ve Futbol İşletmeciliği yatırımcısına
en fazla kazandıran spor şirketi olarak
öne çıktı. Trendyol Süper Lig'de üçüncü
sırada bulunan Trabzonspor, yeşil sa-
halarda da mücadelesini etkin şekilde
sürdürüyor. Ayrıca Trabzonspor, Ziraat
Türkiye Kupası yarı final ilk maçında
da VavaCars Fatih Karagümrük'ü 3-2
mağlup etmişti. Geçen ay Galatasaray
Sportif Sınai ve Ticari Yatırımların
hisseleri yüzde 30,9 arttı. Lider Gala-
tasaray böylece yeşil sahalarda taraf-
tarını, borsada ise yatırımcısını se-
vindirdi. Analistler, Galatasaray'ın Flor-
ya Tesisleri'nden Kemerburgaz'a ta-
şınma projesinin de hisse fiyatını
olumlu etkileyebileceğini belirtti. Ga-
latasaray Kulübü ayrıca futbolcuları
Fernando Muslera, Lucas Torreira,
Barış Alper Yılmaz, Abdülkerim Bar-
dakcı ve Kaan Ayhan ile sözleşme
uzattı. Yatırımcısına, Fenerbahçe Futbol
AŞ yüzde 1,8 kazandırırken, Beşiktaş
Futbol Yatırımları Sanayi ve Ticaret
AŞ yüzde 7,5 kaybettirdi. Bu sezon
sergilediği performansla taraftarlarına
hayal kırıklığı yaşatan Beşiktaş, teknik
direktörlük konusunda da istikrar
sağlayamadı. Trendyol Süper Lig'in
34. haftasında Fenerbahçe'ye 2-1
mağlup olan Beşiktaş, 2023-2024
sezonunda oynadığı tüm derbileri
kaybetti.  Açıklanan bilançolar, yapılan
transferler, transferlerden elde edilen
gelirler ve sponsorluk anlaşmalarıyla
spor şirketlerinin yılbaşından bu yana
borsa performansı olumlu etkilenirken
mali ve finansal açıdan yaşanan sı-
kıntılar ve yeşil sahalarda yaşanan
olaylar, hisse performanslarını olum-
suz etkiledi. lİSTANBUL-AA

Borsa liginin nisan
ayı şampiyonu
Trabzonspor oldu

orlu Enerji Yatı-
rımlar, İşletme ve
Bakımdan So-

rumlu Genel Müdürü Ali Kın-
dap, AA muhabirine yaptığı
açıklamada, Zorlu Enerji'nin
2022'de Denizli'de kurulan
merkezinin, dünyada rüzgar
türbini bakım ve onarımı için
Almanya merkezli teknoloji
şirketi Schaeffler'in verdiği ser-
tifikayı alan üçüncü şirket ol-
duğunu söyledi. Son yıllarda
tedarik zincirindeki sorunlar
nedeniyle ciddi sıkıntı yaşa-
dıklarını anlatan Kındap, "Te-
darikçilerin tedarik zincirinin
kırılmasından dolayı üretim-
lerinin düşmesi, ulaşımdaki sı-
kıntılar, fiyat mekanizmasında
yaşanan sorunlar, burada bü-
yük bir kaos yarattı. O dö-
nemde birçok santral üretici-
mizin, zamanında işletme ba-
kımlarını yapamadıkları veya
arızalarını zamanında gidere-
medikleri için santralleri devre
dışı kaldı. Üretimlerimizin sek-
teye uğraması ülke ekonomi-
sine büyük bir zarar." değer-
lendirmesinde bulundu.

Kındap, kendi santrallerinde
de benzer sorunlar yaşadıktan
sonra bakım ve onarım işine
girmeye karar verdiklerini be-
lirterek, şunları kaydetti: "Tek-
nolojinin önemli bir kısmını yerli
olarak sağlayabiliyoruz ama bir

kısmında şu an üretemediğimiz
aksamlar, kritik parçalar var. Bu
kritik parçaların sağlanmasında
da özellikle Schaeffler globalde
çok önemli destek veren, tedarik
sağlayan şirketlerden biri. Parça
tedarikinde sıkıntıların yaşan-
maması ve tamirini yapacağımız
veya yenileyeceğimiz parçalarda
arızanın giderilmesi ve gerekirse
daha da geliştirilmesi noktasında
karşılıklı fikir paylaşımı için bir
iş birliğine gittik. Önce bir niyet
anlaşması imzaladık. Sonra bu
niyet anlaşması çerçeve anlaş-
masına dönüştü. Sahada bunlarla
ilgili uygulamalara ve son olarak
da eğitimlere başladık. Bugün
itibarıyla bunların hepsini başa-
rıyla tamamladık ve sertifikamızı
aldık. Bu, rüzgar enerjisinde ça-
lışan türbinlerin önemli ve kritik

aksamlarının yenilenmesi ve ta-
mirinin yapılmasında gerekli hiz-
metlerin Zorlu tarafından yapı-
labileceğine dair bir sertifika."

Türkiye'de kurulu 4 bin 200
rüzgar türbininden 1700'ünün
10 yılını doldurduğuna dikkati
çeken Kındap, şöyle konuştu:
"Rüzgar türbinlerinin Türkiye'de
250 milyon dolarlık işletme,
bakım payı var. Bunun 60 mil-
yon doları ana ekipmanların
yıllık yenilenmesi için kullanı-
lıyor. Bugünkü kapasiteyle şu
anda 250 milyon dolarlık büyük
bir pazardan bahsediyoruz. Bu-
nun önümüzdeki dönemde yeni
kurulumlarla, kapasite artışıyla
katlanacağını düşünürsek, ba-
kım ve işletme ile ilgili pay da
katlanacak ve belki 250 milyon
dolar 1 milyar dolar olacak."

Bakım ve onarım için gere-
ken bütçenin direkt dış kay-
naklara gittiğini vurgulayan
Kındap, "Biz 60 milyon doların
ülkede kalması için bu atölyeyi
kurduk ve bu çalışmayı yapı-
yoruz. Şu an geldiğimiz du-
rumda bu bütçenin önemli bir
kısmını burada tutabilecek bir
kapasiteye ulaştığımızın müj-
desini vermek istiyorum." ifa-
delerini kullandı. Kındap, te-
darikte beklenmedik sorunlar
yaşanabildiğini belirterek, "Ener-
jide bağımsız olabilmek için
hem üretim yapmanız, hem de
bakım ve işletme açısından da
bağımsız olmanız lazım." dedi.
Rüzgar türbini bakım ve onarımı
için geçen yıl dünya genelince
3 milyar dolar harcandığına
işaret eden Kındap, 2030'da bu

rakamın ikiye katlanarak 6 mil-
yar dolara ulaşacağını söyledi.
Kovid-19 salgını, Rusya-Ukrayna
savaşı gibi süreçlerin tedarik
zinciriyle ilgili sorunlar yaşan-
masına ve önemli sayıda tesisin
devre dışı kalmasına neden ol-
duğunu aktaran Kındap, ener-
jide arz güvenliğinin sağlanması
açısından bu alandaki çalışma-
ların değerli olduğunu anlattı.
Schaeffler Türkiye Üst Yöneticisi
Yusuf Bulut da söz konusu ser-
tifikanın, Zorlu Onarım ve Ye-
nileme Merkezi'nde rüzgar tür-
binlerinin bakım ve onarım hiz-
metlerinin dünya genelinde en
yüksek teknik kapasite ve ve-
rimlilikle yapıldığının bir gös-
tergesi olduğunu söyledi.

Bulut, "Bugün global pazara
baktığımız zaman onarım ve
bakım yapan çok az şirket var.
Bunu Zorlu Enerji ile beraber
Türkiye'de yapabilmek bir nevi
devrim." değerlendirmesinde
bulundu. Onarım için bazı şir-
ketlerin 2-3 metre uzunluğun-
daki rulmanları başka ülkelere
göndermek zorunda kaldıklarını
anımsatan Bulut, "Bu hizmetin
Türkiye'de olması, Türk şirket-
leri için çok önemli bir avantaj."
dedi. lDENİZLİ-AA

Z Zorlu Enerji Yatırımlar, İşletme ve Bakımdan Sorumlu Genel Müdürü Kındap, Deniz-
li'de kurulan Zorlu Onarım ve Yenileme Merkezi ile rüzgar türbini ana ekipmanlarının
yıllık yenilenmesi için 60 milyon doların ülkede kalmasının sağlanacağını ifade etti.

İstanbul’da Nisan ayında fiyatı en çok artan ürün çocuk bluzu oldu

Denizli’deki RES bakım ve onarım merkezi
ile 60 milyon dolar Türkiye’de kalacak

Türkiye’de geçen yıl 747 bini
aşkın turist balonla uçtu
Türkiye genelinde Nevşehir-Ka-
padokya, Denizli-Pamukkale,
Kayseri-Soğanlı, Nevşehir-Çat,
Aksaray-Ihlara Vadisi, Afyonka-
rahisar-Frig Vadisi ile Antalya-
Aspendos bölgelerinde sunulan
balonla uçuş hizmetinden geçen
yıl 747 bin 203 turist yararlandı.
AA muhabirinin, Ulaştırma ve
Altyapı Bakanlığı Sivil Havacılık
Genel Müdürlüğünün (SHGM)
2023 Yılı Faaliyet Raporu'ndan
derlediği bilgiye göre, 7 bölgede
balonla uçuş imkanı bulunuyor.
Bu kapsamda, 67 işletme faaliyet
gösterirken 431 balonla uçuş
gerçekleştiriliyor. Nevşehir'in Ka-
padokya, Denizli'nin Pamukkale,
Kayseri'nin Soğanlı, Nevşehir'in
Çat, Aksaray'ın Ihlara Vadisi, Af-
yonkarahisar'ın Frig Vadisi ve
Antalya'nın Aspendos bölgele-
rinde geçen yıl 36 bin 810 balon
uçuruldu. Bu seferlerde 747 bin
203 yerli ve yabancı turiste hiz-
met verildi. Son dönemde yeni
bölgelerde balon uçuşlarının ya-

pılabilmesi için gelen talepler
de değerlendirmeye alındı. Balon
uçuşlarının güvenli şekilde ya-
pılabilmesi için kurum tarafından
7 bölgede denetim faaliyetleri
gerçekleştiriliyor. Bu kapsamda
2023 yılında habersiz şekilde
172 balon pilotuna alkol ve
uyuşturucu denetimi yapıldı. Ay-
rıca, 25 uçuş öncesi kontrol,
598 kontrol uçuşuyla da dene-
timler sürdürüldü. Öte yandan
hava aracı sertifikasyon kabili-
yetinin tam olarak kazanılması
ve gerekli altyapının oluşturul-
ması için çalışmalar tüm hızıyla
devam ederken sertifikasyon iş-
lemleri milli olarak yapılmaya
başlandı. SHGM tarafından ilk
yerli tasarım olan sıcak hava
balonu tip sertifikası verildi. Ha-
lihazırda 118 sıcak hava balonu
üretilirken 17 balon ihracatı ger-
çekleştirildi. Balon teknik per-
sonel sayısı, geçen yıl bir önceki
yıla göre yüzde 14 artışla 575'ten
654'e yükseldi. lANKARA-AA

Antalya yılın ilk 4 ayında 
2 milyon 66 bin 962 
yabancı turisti ağırladı
. Kültür ve Turizm Bakanlı-
ğından yapılan açıklamada,
verilere göre yılın ilk dört
ayında yüzde 14,10 artış ya-
kalayan Antalya'nın, 2 milyon
66 bin 962 yabancı ziyaretçi
ağırladığı belirtildi. Bu sayının,
Antalya turizminde tüm za-
manların en iyi başlangıcı ola-
rak tarihe geçtiği belirtilen
açıklamada, nisanda Antalya'yı
ziyaret eden turist sayısının,
geçen yılın aynı dönemine
göre yüzde 4,86 artışla 1 mil-
yon 61 bin 26 olarak kayde-
dildiği ve bunun da tüm za-
manların en yüksek nisan ayı
verisi olduğu ifade edildi. Açık-
lamada, 259 bin 717 ziyaretçi
sayısıyla Almanya'nın nisan
ayında birinci sırada yer aldığı,
bunu 194 bin 949 turistle Rus-
ya ve 141 bin 497 ziyaretçiyle
İngiltere'nin takip ettiği akta-
rıldı. Antalya'ya en çok ziya-

retçi gönderen ülkeler sırala-
masında 539 bin 663 ziyaret-
çiyle Almanya'nın birinci ol-
duğu aktarılan açıklamada
şunlar kaydedildi: "Rusya Fe-
derasyonu'nun 366 bin 783
ziyaretçiyle ikinci olduğu sı-
ralamada, İngiltere de 266
bin 120 ziyaretçiyle üçüncü
sırada yer aldı. Polonya, Hol-
landa, İran, Belçika, Ukrayna,
Fransa ve Litvanya, İngilte-
re'nin ardından sırasıyla An-
talya'ya en çok ziyaretçi gön-
deren ülkeler oldu. Geçtiğimiz
yılın aynı dönemine göre ana
pazar ülkelerden gelen turist
sayısında, Almanya'nın yüzde
21, İngiltere'nin yüzde 32, Po-
lonya'nın yüzde 30, İran'ın
yüzde 52, Belçika'nın yüzde
42, Ukrayna'nın yüzde 51 ve
Fransa'nın yüzde 52 oranla-
rında artış kaydetmesi dikkati
çekti." lANTALYA-AA
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Aile ve Sosyal Hizmetler Bakanı
Mahinur Özdemir Göktaş, Ulus-
lararası Demokratlar Birliğinin
(UİD) Kızılcahamam Eliz otel-
deki, Kapasite Geliştirme ve Eği-
tim Çalıştayı'nda, Almanya'dan
Avustralya'ya, Bulgaristan'dan
Hollanda'ya, İsveç'ten ABD'ye
kadar dünyanın dört bir yanın-
dan gelen UID temsilcileri ile
bir araya gelmekten duyduğu
memnuniyeti ifade etti. Yurt dı-
şında yaşayan Türk ve akraba
topluluklarının siyasi, kültürel
ve ekonomik sorunları üzerine
görüşmeler gerçekleştirilecek ça-
lıştayın hayırlı olması temenni-
sinde bulunan Göktaş, UİD'nin
kuruluşunun 20'nci yıl dönümü-
nü kutladı. Kendisinin de yıllar
önce babası yurt dışına göçmüş
bir annenin çocuğu olduğunu
belirten Göktaş, şunları söyledi:
"Öz vatanından uzakta farklı iki
kültürün arasında yaşamanın
pek çok zorluğu da beraberinde
getirdiğinin ne demek olduğunu
çok iyi biliyorum. Hepimiz kim-
liğimizle, inancımızla, değerle-
rimizle sınandık, hala da sına-
nıyoruz. Her ne kadar içinde ya-
şadığınız toplum için canla başla
çalışıyor olsak da hiç bekleme-

diğimiz bir anda geleceğe dair
umutlarımızın yerle bir edildiğini
birçok kez yaşadık. Şunu canı-
gönülden dile getirmek isterim
ki bu süreçte insanı ayakta tutan
sadece iki şey var, birincisi, sizi
siz yapan, her şart ve koşulda
sizlere destek olan aileniz. İkin-
cisi ise bir parçası olduğunuz
bu ülkeye, Türkiye’ye olan bağ-
lılığınız, muhafaza ettiğiniz milli
ve manevi değerlerinizdir. Yurt
dışında yaşadığım süre boyunca
bu iki değer ayakta durmamı,
her şartta ve koşulda mücadele
etmemi sağladı. Ailemden ve
sizler gibi yurt dışında yaşayan
kardeşlerimden aldığım güçle

ülkemizi ve sahip olduğumuz
değerlerimizi bulunduğum her
platformda bir nişan gibi göğ-
sümde taşıdım. Dünyanın ne-
resinde olursanız olun, aynı gu-
ruru paylaştığımızı, aynı duy-
guları yaşadığımızı çok iyi biliyor,
bunu gönülden hissediyorum."

"Güçlü ve büyük Türkiye"nin
sadece Türkiye sınırlarından iba-
ret olmadığını vurgulayan Gök-
taş, "Bugün, dünyanın her nere-
sinde olursa olsun aile bağlarımızı
güçlendirmek ve korumak için
gerek bizlere gerekse sivil toplum
kuruluşlarımıza büyük görevler
düşüyor. Sayın Cumhurbaşka-
nı'mızın, Birleşmiş Milletler Genel

Kurulundaki 'Aileye sahip çıkmak,
insanlığın geleceğine sahip çık-
maktır' vurgusu, bizim için bir
rehber niteliği taşıyor" açıkla-
masında bulundu. Toplumun te-
mel taşı olan aileyi güçlü kılmak
için çalışmalara devam ettiklerini
bildiren Göktaş, şunları kaydetti:
"Aileye yönelik her türlü tehdide
karşı duruşumuz nettir. Bu an-
lamda aile değerlerimize her za-
mankinden daha fazla sahip çı-
kacağız. Aile bağlarımızı sarsacak
yaklaşım ve uygulamalara karşı
teyakkuzda olmaya devam ede-
ceğiz. Bu kapsamda hazırladığı-
mız 'Ailenin Korunması ve Güç-
lenmesi Vizyon Belgesi ve Eylem
Planı'nı 15 Mayıs’ta açıklayacağız.
Bu eylem planıyla aileyi sadece
ülkemiz sınırları içerisinde değil
uluslararası bağlamda da çevre,
ekonomi, dijitalleşme ve demo-
grafik değişimlerin olumsuz et-
kilerine karşı güçlendirme çalış-
malarımızı sürdüreceğiz. Bugün
her alanda olduğu gibi uluslar-
arası alanda da güçlü olan bir
Türkiye var. Vatandaşlarımız ne-
rede yaşarlarsa yaşasınlar bu gü-
cün varlığını ve ülkemizin des-
teğini her daim yanlarında bu-
luyorlar." lANKARA-AA

Bakan Göktaş: ‘Ailenin Korunması ve Güçlenmesi Vizyon
Belgesi ve Eylem Planı’nı 15 Mayıs’ta açıklayacağızFO
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Ulaştırma ve Altyapı Bakanı
Abdulkadir Uraloğlu, 4. Ulus-
lararası Akıllı Ulaşım Sistemleri
Türkiye Zirvesi’nde konuştu.
Bilgi ve iletişim teknolojilerin-
deki gelişme seyrinin güçlü bir
duvar örmeye benzediğini dile
getiren Uraloğlu, “Bilgi ve ile-
tişim teknolojilerindeki gelişme
seyri güçlü bir duvar örmeye
benzer. Nasıl ki bir duvarı tuğ-
laları üst üste koyarak inşa edi-
yorsak, teknolojide bilgilerin
üst üste birikmesiyle gelişir.
Akıllı ulaşım sistemlerindeki
her gelişme de böyledir. Geliş-
tirdiğiniz her yeni sistem ya
da uygulama, bir sonraki yeni-
liğin temelini oluşturur. Bu, sis-
temin doğasında vardır. Yani,
üretilen ve kullanıma sokulan
hiçbir bilgi yok olmaz. Bilgi,
bilgiyi üretir. Bu birikim yeni
birikimleri desteklemek ve daha
ileriye taşımak için kullanılır.
Bu noktada bu yıl 4.’sünü ger-
çekleştirdiğimiz Uluslararası
Akıllı Ulaşım Sistemleri Zirvesi
de daha önceki yıllarda elde
ettiğimiz birikimin üstüne bilgi
ve tecrübe koyacaktır” şeklinde
konuştu. Tüm dünyada olduğu
gibi Türkiye’de de ulaşım sek-
töründe teknolojik dönüşümün
en önemli destekleyici unsur-
larının başında Akıllı Ulaşım
Sistemleri’nin (AUS) yer aldığını
söyleyen Uraloğlu, “Bildiğiniz
üzere Akıllı Ulaşım Sistemleri,
ulaşımın daha güvenli, konforlu,
enerji verimliliği sağlayan, ula-
şım ağlarını etkin bir şekilde
yöneten, bilgi ve haberleşme
teknolojilerine dayanan sistem-
ler bütünüdür. Bu sistem, tek-
noloji kullanımıyla birlikte, ula-
şım altyapısının optimizasyo-
nuna, kullanıcılar için ulaşım
hizmetlerinin kalitesinin iyileş-
tirilmesine, çevre dostu ulaşım
seçenekleri sunulmasına katkılar
sağlıyor. Bu nedenle her alanda
olduğu gibi Akıllı Ulaşım Sis-
temleri’nin de belirli bir politika
ve strateji çerçevesinde yürü-
tülmesi, gerekli düzenlemelerin
yapılması ve bu alanda geliş-
melerin takip edilmesi önem
arz ediyor” dedi. lKONYA-İHA

Uraloğlu: “Misyonumuz
yerli ve milli ulaşım ağı
oluşturulmasıdır”

Pençe-Kilit operasyonu bölge-
sinde mevziye yıldırım düş-
mesi sonucu şehit olan Piyade
Uzman Çavuş Sait Toktaş (27),
memleketi Nevşehir'de toprağa
verildi. Şehit Toktaş için mer-
keze bağlı Boğaz köyü cami-
sinde öğle vakti düzenlenen
cenaze törenine şehidin ailesi
ve yakınları, Tarım ve Orman
Bakan Yardımcısı Ebubekir
Gizligider, Nevşehir Valisi Ali
Fidan, AK Parti Nevşehir mil-

letvekilleri Süleyman Özgün
ve Emre Çalışkan, Nevşehir
Belediye Başkanı Rasim Arı,
İl Jandarma Komutanı Jan-
darma Kıdemli Albay B. Murat
Yakın, İl Emniyet Müdürü Ali
Loğoğlu ve vatandaşlar katıldı.
İl Müftüsü Kazım Güzel'in kıl-
dırdığı cenaze namazının ar-
dından şehit Toktaş'ın naaşı, si-
lah arkadaşlarının omzunda köy
mezarlığına götürülerek toprağa
verildi. lNEVŞEHİR-AA

Şehit Piyade Uzman Çavuş Sait Toktaş,
Nevşehir'de son yolculuğuna uğurlandı

umhurbaşkanı Er-
doğan, Cumhur-
başkanlığı Külliyesi

Sergi Salonu'nda Uluslararası
Demokratlar Birliği (UID) Kap-
asite Geliştirme ve Eğitim Çalış-
tayı katılımcılarını kabul etti. Ça-
lıştayın başarılı geçmesini ve ha-
yırlara vesile olmasını dileyen
Cumhurbaşkanı Erdoğan, "İçerik
itibarıyla oldukça zengin ve kap-
samlı bir programın hazırlan-
masına öncülük eden, fikirleriyle
programa katkı veren herkese
teşekkür ediyorum. 4 gün bo-
yunca siyaset, bürokrasi, sivil
toplum ve akademi dünyasından
kıymetli isimlerle bir araya ge-
leceksiniz. Böylece ülkemizin
farklı alanlarda ulaştığı seviyeyi,
en yetkili isimlerden bizzat din-
leme fırsatı bulacaksınız. Gele-
ceğe dair yol haritalarının şekil-
lendirilmesi noktasında da ça-
lıştayınız önemli roller üstlene-
cektir." diye konuştu.

UID bünyesinde yapılacak is-
tişarelerin de yeni bir vizyon,
ufuk ve bakış açısı kazandıraca-
ğına inandığını söyleyen Erdo-
ğan, "Bizler çalışmalarının mer-
kezine istişareyi yerleştirmiş bir
hareketiz. Peygamber Efendimi-
zin 'istişare eden pişman olmaz'
tavsiyesini bugüne kadar hep
kendimize rehber edindik. Ulus-
lararası Demokratlar Birliğimizin
bu güzel programını ortak akla
verilen önemin bir sembolü ola-
rak görüyoruz." ifadelerini kul-
landı. Çalıştayın bir diğer özel-
liğinin de Birliğin 20'nci kuruluş
yıl dönümünde gerçekleştirilmesi
olduğunu belirten Erdoğan, şöyle

devam etti: "Bundan 20 sene
önce Köln'de UETD ismiyle ku-
rulan Birliğimiz, aradan geçen
süre zarfında hamdolsun sürekli
büyüdü, güçlendi, kökleşti. O
gün samimi gönüllerin toprağa
diktiği fidan, bugün dalları 25
ülkeye uzanan koca bir çınara
dönüştü. Özellikle kültürel ırk-
çılık, İslam düşmanlığı, ayrım-
cılık, hatta antisemitizmle mü-
cadelede Birlik, Avrupa'da daima
en ön saflarda yer aldı. Uluslar-
arası Demokratlar Birliği, Avru-
pa'daki kardeşlerimizin hakları-
nın korunması, Avrupalı Türk-
lerin entegrasyon süreçlerinin
kolaylaştırılması genç kuşakların
asimile olmadan içinde yaşa-
dıkları topluma katılımı, siyaset,
ekonomi, sivil toplum ve aka-
demide insanlarımızın destek-
lenmesi gibi çok geniş bir yel-
pazede gerçekten kıymetli faa-
liyetler yürüttü, yürütüyor."

Geride bırakılan 20 yılda Birlik
çatısı altında görev alanlardan
hayatını kaybedenleri de rahmetle
yad eden Cumhurbaşkanı Erdo-
ğan, "Uluslararası Demokratlar
Birliği, sene başında yaptığı kon-
greyle birlikte daha da güçlenmiş,
gençleşmiş, dayanışmasını ve mo-
tivasyonunu arttırmıştır. İç tar-
tışmaları geride bırakan birliğimiz,
demokrasi ve hukukta sapmadan
kuruluş misyonunu çok daha ba-
şarılı bir şekilde yerine getirecektir.
Sizler de görüyorsunuz, sadece
bizim değil Avrupalı Türklerin
yanı sıra kimliğini ve kültürünü
koruma mücadelesi veren on mil-
yonlarca kardeşimizin de Ulus-
lararası Demokratlar Birliğinden

büyük beklentileri var." ifadelerini
kullandı. İslam düşmanlığından
ırkçılığa, pek çok tehdidin Avru-
pa'da tırmandığı bir dönemde
Uluslararası Demokratlar Birliği-
nin sorumluluğunun daha da art-
tığını söyleyen Erdoğan, daha
çok çalışmak, daha fazla gayret
etmek zorunda olunduğunu be-
lirtti. "Hak verilmez, alınır" şiarıyla
mücadele temposunun biraz
daha artırılması gerektiğini vur-
gulayan Cumhurbaşkanı Erdo-
ğan, "Avrupa Türk toplumu ola-
rak saflarımızı sıklaştırmalı, her
zamankinden daha dinamik,
daha kuşatıcı ve kucaklayıcı bir
anlayışla hareket etmeliyiz. Her
zaman söylüyorum; biz nerede
yaşarsak yaşayalım milletçe güçlü
olmak mecburiyetindeyiz. Asırlar
boyu İslam'ın sancaktarlığını
yapmış, tarihi şanlı zaferlerle
dolu bir milletin evlatlarına za-
yıflık yakışmaz, geride olmak
asla ve asla yakışmaz." dedi.

Salondaki katılımcıların da
bu yüksek öz güvenle ve sorum-
luluk bilinciyle hareket ettiğine
ve edeceğine inandığını aktaran
Erdoğan, şunları dile getirdi:
"Sizlerden yaşadığınız ülkelerin
siyasi, sosyal, ekonomik, kültürel
ve bilimsel hayatına daha fazla
iştirak etmenizi, daha fazla katkı
sunmanızı bekliyorum. Bugün
yaklaşık 7 milyon insanımız Av-
rupa'da yaşıyor. Avrupalı Türk-
lerin neredeyse yarısı Alman-
ya'da ikamet ediyor. Vatandaş-
larımız uzun yıllar haklarını kul-
lanma noktasında sıkıntı çektiler.
Opsiyon Modeli sebebiyle hak-
kaniyetli olmayan bir tercihe

zorlandılar. Alman makamlarıyla
olan görüşmelerimizde, sizden
gelen taleplere göre biz de bu
konuda yaşanan sıkıntıları pek
çok kez gündeme taşıdık. Al-
manya'nın uzun yıllar direndik-
ten sonra çifte vatandaşlığı ko-
laylaştıran düzenlemeleri kabul
etmesini şu anda olumlu karşı-
lıyoruz. Bu imkandan yararlan-
manız, hak ve eşitlik mücade-
lenizde sizlere kuşkusuz fayda
sağlayacaktır."

Bu konudaki müspet yakla-
şımlarını geçen hafta Cumhur-
başkanlığı Külliyesi'nde misafir
edilen Almanya Cumhurbaşkanı
Frank-Walter Steinmeier'e de ifa-
de ettiğini aktaran Erdoğan, şun-
ları kaydetti: "Solingen faciasın-
dan 31 yıl sonra, 25 Mart'ta yine
aynı yerde ikisi çocuk, dört kar-
deşimize yönelik düzenlenen
ırkçı saldırıyı gündeme getirdik.
Bu saldırının hiçbir karanlık nokta
bırakılmadan tamamen aydın-
latılması ve sorumluların da mut-
laka cezalandırılması gerektiğini
kendisine söyledim. Yurt dışında
yaşayan onlarca vatandaşını ırkçı
teröre kurban vermiş bir ülke
olarak bu menfur hadiseler kar-
şısında sessiz kalamayız. Vatan-
daşlarımızla birlikte soydaşları-
mızın haklarını da korumak dev-
letimizin asli görevlerinden biridir.
Büyükelçiliklerimizin ve konso-
losluklarımızın kapıları sizlere
daima açıktır. İnşallah ilgili ku-
rumlarımız vasıtasıyla bu davanın
takipçisi olacağız."

Erdoğan, İsrail'in Gazzelilere
uyguladığı soykırımı daima gün-
demde tuttuklarını, Filistin da-

vasına verdikleri güçlü desteği
her zeminde açıkça ifade ettik-
lerini dile getirerek, "Küresel si-
yonist lobinin tüm baskılarına
rağmen bu tavrımızı koruyoruz.
Kimliğine ve inancına bakmadan
zalime zalim, mazluma mazlum
demeye devam ediyoruz. Yıllardır
bize demokrasi ve özgürlük dersi
veren Batılı yöneticilerin, Gazze
katliamlarında takındığı ikiyüzlü
politikaları ibretle takip ediyoruz."
diye konuştu.

"Gösteri hakkı kutsaldır" di-
yenlerin, 7 Ekim'den sonraki ilk
icraatının kendi sokaklarında, Fi-
listin'e destek gösterilerini yasak-
lamak olduğuna işaret eden Er-
doğan, "Sağa sola insan hakları
karnesi düzenleyenler, 15 bini
çocuk, toplam 35 bin Filistinlinin
ölümünü sadece seyrettiler. Lafa
her başladıklarında özgür basın-
dan dem vuranlar, İsrail saldırı-
larında hayatını kaybeden 140'tan
fazla gazeteci hakkında tek bir
cümle kurmadılar." ifadelerini
kullandı. Erdoğan, bazı prestijli
Amerikan üniversitelerinde ara-
larında antisiyonist Yahudilerin
de olduğu "vicdanlı" öğrenciler
ve akademisyenlerin katliama
tepki gösterdiğine dikkati çekerek,
"Bu insanlar 'Gazze'de katliam
dursun' dedikleri için şiddete,
zulme, eziyete hatta işkenceye
maruz kalıyor. Sırf Filistin'e destek
verdikleri için rektörler, profesörler
işten atılıyor, linç ediliyor. Ancak
söz konusu Türkiye olunca başı-
mıza demokrasi havarisi kesilen-
lerin hiçbirinin bu hadiseler kar-
şısında gıkı dahi çıkmıyor." diye
konuştu.  lANKARA-AA 
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Erdoğan: Batılı yöneticilerin Gazze katliamlarında
takındığı ikiyüzlü politikaları ibretle takip ediyoruz
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Erdoğan, "Sağa sola insan hak-
ları karnesi düzenleyenler, 35
bin Filistinlinin ölümünü sade-
ce seyretti. Batılı yöneticilerin,
Gazze katliamlarında takındığı
ikiyüzlü politikaları ibretle ta-
kip ediyoruz." dedi.
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Kağıthane'de uygulama noktasında
"dur" ihtarına uymayarak, motosik-
letiyle çarptığı polis memuru Alp Efe
Bekit'in ölümüne neden olan tutuklu
sanık Osman Boyraz'ın "kasten öl-
dürme" suçundan müebbet hapis ce-
zasına çarptırılması istendi. İstanbul
16. Ağır Ceza Mahkemesi'ndeki du-
ruşmaya tutuklu sanık Osman Boyraz,
şehit polis memurunun ailesi ve ta-
rafların avukatları katıldı. Duruşmada
söz alan şehit polisin eşi Ezgi Bekit,
"Sanık hız sınırını aştığını kendi söy-
ledi. Eşim motorun önüne atlamış
gibi savunma yapıyorlar. Benim eşim
şehit bir polis, buna saygı duyulmasını
istiyorum. Ben de şehit bir polisin
eşiyim." dedi. Şehit polis memurunun
annesi Hülya Bekit ise sanığın öl-
memek için oğlunu öldürdüğünü
söyledi. Daha sonra cumhuriyet sav-
cısı, davanın esasına ilişkin müta-
laasını açıkladı. Mütalaada, moto-
sikletiyle standart dışı gürültü yaparak
yolun sağ kısmından yol üzerindeki

polis memurlarına doğru gelen sanık
Osman Boyraz'ın, polisleri fark etmesi
üzerine motosikletinin yönünü de-
ğiştirdiği anlatıldı. Polislerin ise sa-
nığın kaçma eğiliminde olduğunu
fark ederek kavşağı kapatmaya, yük-
sek sesle "dur" ikazında bulunmaya
çalıştığı belirtilen mütalaada, sanık
Boyraz'ın yavaşlaması gerektiği halde
hızını arttırarak kavşağa süratle gir-
diği ve yolun sol kısmında bulunan
polis memuru Alp Efe Bekit'e çarptığı,
Bekit'in kaldırıldığı hastanede hayatını
kaybettiği aktarıldı. Trafik Kaza Tespit
Tutanağı ile Adli Tıp Kurumu (ATK)
Trafik İhtisas Dairesi raporuna da
yer verilen mütalaada, şehit polisin
olayda kusursuz olduğu, sanık Boy-
raz'ın ise asli kusurlu olduğunun
tespit edildiği kaydedildi. Mütalaada,
sanık Osman Boyraz'ın, olası kast
halinde kişinin yerine getirdiği kamu
görevi nedeniyle kasten öldürme su-
çundan müebbet hapis cezasına çarp-
tırılması istendi. lİSTANBUL-AA

Polis memuru Alp Efe Bekit’i şehit
eden sanığın müebbet hapsi istendi
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Yazmak gizemli bir mıknatıs gibi,
her yazarı kendine çekmiştir. Onlarca
sayfa okunmadan, bir sayfa yazıl-
maz. Güçlü bir yazar hem konu-
şurken hem yazarken sözü gere-
ğinden fazla uzatmaz. O konuyu
dağıtmadan, anlatmak istediğini,
yalın bir dille anlatır. Onun yazdık-
larında ne bir cümle eksik ne bir
cümle fazladır. Etkili yazarın satır
aralarında, büyük boşluklar vardır.
Aradaki boşlukları doldurmak oku-
yucuya kalmaktadır. Etkili yazarlar
okumayı yazmayla, yazmayı oku-
mayla bütünleştirmişlerdir.

Mehmet Akif, Yahya Kemal,Necip
Fazıl, Nurettin Topçu, Ahmet Hamdi
Tanpınar, Peyami Safa, Ahmet Ha-
şim, Sezai Karakoç, Cahit Zarifoğlu,
Akif İnan, Rasim Özdenören, Nuri
Pakdil, Türkiye’de sözü edilen ya-
zarların başında gelirler. Onlar bir
deneme, bir oyun, bir roman, bir
şiir, bir öykü yazma ustasıdırlar.
Goethe’den Steinbeck’e, Rilke’den
Nuri Pakdil’e kadar, usta yazarlar
yakınlarına kitap boyutlarına ulaşan
binlerce mektup yazmayı da, elden
bırakmamışlardır.Bunun için dün-
yada, her usta yazar, çağının put-
larını kırmayı bilen, elinde balta
olan bir İbrahim olmayı bilmiştir.

Kitaplarıyla, şiirleriyle, mek-
tuplarıyla, yazarlar arkalarında,
kendilerini izleyenlere, yön gös-
teren pusulalar bırakırlar. Yazar-
ların doğumlarıyla ölümleri ara-
sındaki fırtınalı yürüyüşleri, dü-
şünceleri eylemlere, eylemleri dü-
şüncelere dönüştüren, kitaplarıyla
anlam kazanır. Onların yazdıkla-
rını yaşadıkları, yaşadıklarını yaz-
dıkları edebiyat ürünleri, insan-
lığın bilgi ve bilgelik dünyasında,
ayrı bir yer tutar ve kalıcı renkler
bırakırlar. Onlar insanları eyleme
çağırmak, karamsarlık, kötüm-
serlik ve ümitsizlik bulutlarını da-
ğıtmak için, edebiyatın her ala-
nından yararlanmışlardır.

Başarılı yazarlar iyiliği arayan,
iyilikte yarışan,yazdıklarıyla iyi-
likleri özendiren yazarlardır. Onlar
kitaplarıyla, insanların dünyasını

karartan karamsarlık bulutlarını
dağıtırlar, okumaya, düşünmeye,
eyleme yeni açılımlar kazandı-
rırlar. Ve sürekli düşüncesiz eylem,
eylemsiz düşünce olmaz uyarı-
sında bulunurlar. Onlar yazarken
okuyucularıyla konuşuyormuş
gibi, söyleşi yapıyormuş gibi ya-
zarlar. Bu yüzden onların yaz-
dıklarının satır aralarında, dol-
durulması okuyuculara bırakılmış,
uzun boşluklar vardır. 

Edebiyat eserleri okuyanlara,
akıl vermeyi değil, akıllı olmayı
öğretmelidir. Edebiyatta amaç, oku-
yucuları bilgili olmaktan önce, bilge
olmaya yönlendirmektir. Edebiyat
eserini, edebiyat eseri yapan, sö-
zünden önce özüdür. Bilgi toplum-
ları bilgelik toplumlarına, edebi-
yatçıların eliyle dönüşecektir.Ede-
biyatçılar kitaplarıyla, toplumun
bütün kesimlerine ulaşırlar.

Edebiyatcılar sanatı hayatla, ha-
yatı sanatla bütünleştirerek, ölüm-
süz eserleriyle, ölümsüzlük çağrı-
sını, bütün insanlığa ulaştırırlar.
Bir edebiyatçının başta gelen görevi,
günlük hayatın dışında olmak değil,
günlük hayatın üstünde olmaktır,
günlük hayata yol ve yön gösteren
kutup yıldızı olmaktır. 

Dünyanın edebiyat birikimi, de-
nizler gibi, atmosfer gibi, bütün
insanlığın ortak mirası, ortak kay-
nağıdır. Edebiyatçıların ölümsüz
eserlerinde, bilgiler bilgeliklere,
düşünceler duygulara, duygular
eylemlere yol haritası olurlar. Bu-
nun için edebiyatçılar kelimelere
döktükleri, düşünce ve eylemle-
rinde, toplumları dönüştürecek ate-
şin küllerinde değil, korlarınde yo-
ğunlaşmak zorundadırlar.  

Edebiyatın bütün alanları, bir-
birleriyle her konuda yardımlaşan,
birbirlerine yeni açılımlar kazan-
dıran dostlardır.

Medeniyetler kuşaklardan ku-
şaklara, her çağın diliyle konuşan,
edebiyat eserleriyle taşınır. 

Edebiyatçılar geçmişin dünya-
sından daha çok, geleceğin dün-
yasını anlatırlar.

MSB: Son bir haftada 43 terörist
ETKİSİZ HALE GETİRİLDİ

Van'da İl Jandarma Komu-
tanlığı bünyesindeki atlı tim,
yasa dışı geçişleri ve kaçakçılık
olaylarını önlemek için İran
sınırında araçların giremediği
arazilerde devriye görevi icra
ediyor. Jandarma Genel Ko-
mutanlığınca Van Jandarma
Komutanlığı Edremit İlçe Jan-
darma Komutanlığına konuş-
landırılan Atlı Jandarma Ta-
kım Komutanlığı, diğer gü-
venlik güçleriyle birlikte böl-
genin huzur ve güvenliği için
gece gündüz görev yapıyor.
Yaz aylarında Van Gölü kıyı-
larında devriye görevi yapa-
rak vatandaşları boğulma va-
kalarına karşı uyaran, bölgede
güvenliği sağlayan atlı jan-
darma timi, aynı zamanda
düzensiz göçmenlerin yasa
dışı girişlerin ve kaçakçılık
olaylarının engellenmesi ama-
cıyla sınır hattı ve gerisinde
alınan önlemlere destek ve-
riyor. Sınır hattında ve geri-
sinde devriye görevi icra eden

atlı tim, motorlu araçların gi-
remediği arazilerde düzensiz
göçmenleri yakalayarak ilgili
birimlere teslim ediyor.
"199 düzensiz
göçmen yakalandı"

Atlı Jandarma Takım Ko-
mutanı Jandarma Astsubay
Üstçavuş Emre Özdoğan, AA
muhabirine, Edremit Atlı Jan-

darma Takım Komutanlığının
2020'de kurulduğunu söy-
ledi. Atlı birlik hakkında bilgi
veren Özdoğan, "Burada gö-
rev yapan binici ve at bakıcısı
personel, Nevşehir'de bulu-
nan Jandarma At ve Köpek
Eğitim Merkezi Komutanlı-
ğında verilen kursları başa-
rıyla bitirerek bu göreve atan-
dı. Atlı jandarma birliği, İran

sınır hattı, sahil bandı, park-
lar, piknik ve mesire alanları
ile milli bayramlarda tören
geçişleri gibi çeşitli görevlere
katılıyor." diye konuştu. Üç
at ve üç biniciyle faaliyet
yürüttüklerini belirten Öz-
doğan, şunları kaydetti: "Van
Edremit Atlı Jandarma Takım
Komutanlığı olarak Özalp ve
Saray ilçeleri ile İran sınır
hattı ve çevre köylerinde top-
lamda 7 görev ve operasyona
katıldık. Bu görevlerde yurda
yasa dışı yollarla girdikleri
tespit edilen 199 düzensiz
göçmen yakalanırken, yine
aynı operasyonlarda 13 göç-
men kaçakçısı da yakalana-
rak haklarında yasal işlem
yapıldı. Motorlu araçların
ilerlemesine imkan vermeyen
arazilerde görev yapabilme
yeteneğine sahip asayiş at-
larımız, söz konusu bölge-
lerde olaylara daha hızlı mü-
dahale edilebilme imkanı
sağlıyor."  lVAN-AA

illi Savunma Ba-
kanlığı (MSB)
Basın ve Halkla

İlişkiler Müşaviri Tuğamiral
Zeki Aktürk, bakanlıkta dü-
zenlediği basın bilgilendirme
toplantısında, Türk Silahlı
Kuvvetlerinin (TSK) terörle
mücadelesinin kararlılıkla de-
vam ettiğini belirtti.Aktürk,
terörü kaynağında yok etme
stratejisi çerçevesinde sürekli
ve kapsamlı olarak gerçek-
leştirilen operasyonlarda son
bir haftada 43 teröristin et-
kisiz hale getirildiğini, 1 Ocak
2024'ten bugüne etkisiz hale
getirilen terörist sayısının
376'sı Irak'ın kuzeyinde,
469'u ise Suriye'nin kuzeyin-
de olmak üzere 845'e ulaştı-
ğını söyledi.
50 bin 860 kişinin
sınırdan yasa dışı
geçmesi önlendi

Tuğamiral Aktürk, sınırlar-
dan son bir haftada yasa dışı
yollarla geçmeye çalışan 9'u
terör örgütü mensubu 364
kişinin yakalandığını, 2 bin
264 kişinin ise sınırı geçeme-
den engellendiğini ifade etti.
Aktürk, "Böylelikle, 1 Ocak'tan
bugüne kadar hudutlarımız-
dan yasa dışı yollarla geçmeye
çalışırken yakalananların sa-
yısı 3 bin 133'e yükselmiştir.
Hududu geçemeden engelle-
nen kişi sayısı da 50 bin 860
olmuştur. Son bir hafta içeri-
sinde yapılan operasyonlarda
40 kilogramdan fazla uyuş-
turucu madde (metamfeta-
min) ele geçirilmiştir." dedi.

Tuğamiral Aktürk, Türki-
ye'nin öncülüğünde, Kara-
deniz'deki mayın tehlikesine
karşı "Karadeniz Mayın Karşı
Tedbirleri Görev Grubu
(MCM Black Sea)" teşkil edil-
mesine yönelik 11 Ocak'ta
Türkiye, Bulgaristan ve Ro-
manya arasında Mutabakat
Muhtırası'nın (MOU) imza-
landığını ve bu muhtıraya
ilişkin iç hukuk sürecinin 4
Nisan'da Cumhurbaşkanlığı
Kararı ile tamamlandığını ak-
tardı. Aktürk, Karadeniz Ma-
yın Karşı Tedbirleri Görev
Grubu (MCM BLACK SEA)
ilk aktivasyonunun, haziran
ayında yapılacak Deniz Kuv-
vetleri Komutanları Toplan-
tısını müteakip temmuz ayı
içerisinde gerçekleştirilmesi-
nin hedeflendiğini belirtti.
Karabağ bölgesinde ateşkesin
kontrolü ve ihlallerin önlen-
mesi amacıyla Türkiye Cum-

huriyeti ve Rusya Federas-
yonu arasında memorandum
imzalandığını hatırlatan Ak-
türk, "30 Ocak 2021'de Azer-
baycan Ağdam'da teşkil edi-
len Türk-Rus Ortak Merke-
zinin faaliyetleri Azerbay-
can'ın anti terör operasyonu
ile bölgenin istikrara kavuş-
ması neticesinde Rusya Fe-
derasyonu ve Azerbaycan ile
yapılan görüşmeler sonrası
26 Nisan'da gerçekleştirilen
törenle sonlandırılmıştır." ifa-
desini kullandı.

Tuğamiral Aktürk, İsrail'in,
Birleşmiş Milletler Güvenlik
Konseyinin 25 Mart'ta kabul
ettiği son ateşkes kararını ve
Uluslararası Adalet Divanının
aldığı ihtiyati tedbirleri ive-
dilikle uygulaması gerektiğini
belirterek, "En temel hakla-
rından mahrum bırakılan Fi-
listin halkı için insani yar-
dımlara izin verilmesini ve
bölgede yaşanan hukuksuz-
luğa bir kez daha dikkat çe-
kerek kalıcı ateşkesin gerek-
liliğini vurguluyoruz." dedi. 
Eğitim ve tatbikat
faaliyetleri

TCG Nusret Müze Gemi'si-
nin, Deniz Müzeleri ile Türk
Deniz Tarihi'nin tanıtılması,
denizciliğin sevdirilmesi ve
yaygınlaştırılması kapsamında
liman ziyaretlerine devam et-
tiğini bildiren Aktürk, "Ge-
mimiz, 3 Mayıs'ta Kaş, 6 Ma-
yıs'ta Alanya ve 9-10 Mayıs
tarihlerinde Girne/Kuzey Kıb-
rıs Türk Cumhuriyetine liman
ziyaretleri icra edecektir. Ge-
mimize tüm halkımız davet-
lidir." diye konuştu. Tuğamiral
Aktürk, Türkiye-Japonya ara-

sındaki diplomatik ilişkilerin
tesisinin 100'üncü, Ertuğrul
fırkateyninin Japonya seyrinin
134'üncü yıl dönümü kapsa-
mında, 20 ülke 24 liman zi-
yareti gerçekleştirecek olan
TCG Kınalıada korvetinin Mo-
gadişu'nun ardından 30 Ni-
san'da Maldivler'e ulaştığını
aktardı. TCG Kınalıada kor-
vetinin bugün de bir sonraki
liman olan Bangladeş'e doğru
seyre başlayacağını belirten
Aktürk, korvetin Japonya in-
tikaline devam ettiğini söy-
ledi. Aktürk, Bakanlık bağlısı
Harita Genel Müdürlüğünce,
30 Nisan'da Türk Devletleri
Teşkilatı (TDT) üye ve göz-
lemcilerinin katılımıyla hari-
tacılık alanında eğitim ve iş-
birliğini geliştirmek amacıyla
"Haritacılık Çalışma Grubu"
kurulmasına yönelik toplantı
gerçekleştirildiğini kaydetti.
Envantere giren yeni
silah sistemleri

Tuğamiral Aktürk, Cum-
hurbaşkanı Recep Tayyip Er-
doğan liderliğinde kapsamlı
ve büyük adımların atıldığı
yerli ve milli savunma sanayi
ürünlerinin katkısıyla TSK'nın
etkinliğinin ve caydırıcılığının
her geçen gün daha da arttı-
ğına işaret etti. Aktürk, bu
kapsamda, Kara Kuvvetleri
Komutanlığınca muhtelif mik-
tarda NEFER Kuleli Zırhlı
Muharebe Aracı'nın (ZMA)
muayene ve kabul faaliyet-
lerinin tamamlandığını, İs-
tanbul Tersanesi Komutanlığı
tarafından güncel teknolojiye
uygun olarak kapsamlı tadi-
lat, modernizasyon ve ona-
rımı tamamlanan Denizaltı

Kurtarma Çanı'nın da deniz
testlerinden başarıyla geçti-
ğini belirtti.

Milli Savunma Bakanlığı
kaynakları, basın bilgilendir-
me toplantısında gazetecilerin
sorularını da yanıtladı. Kay-
naklar, Irak sınır birliklerinin
Türkiye'nin operasyon böl-
gelerine yakın noktalarda üs
bölgeleri kurduğuna ilişkin
sorular üzerine şunları kay-
detti: "Irak ile başlayan di-
yalog sonucunda PKK terör
örgütünün faaliyetlerinin en-
gellenmesine yönelik olarak
operasyon bölgelerimize
komşu alanlarda Irak sınır
muhafızlarının yaptığı faali-
yetlerdir. Bu faaliyetler bi-
zimle de koordineli şekilde
gerçekleştirilmektedir. Bun-
dan sonraki süreçte PKK'nın
faaliyetlerinin engellenmesi,
hudut güvenliğinin sağlan-
ması ve bölgede yaşayan sivil
Irak halkının can güvenliğinin
korunması maksadıyla Irak
ve ülkemiz arasında çalış-
malar koordineli olarak de-
vam edecektir."

Bakanlık kaynakları, Mısır
Genelkurmay Başkanı Kor-
general Osama Askar'ın, An-
kara'yı ziyaretine ilişkin so-
ruya, "Mısır Genelkurmay
Başkanı'nın bakanlığımızı zi-
yareti hem askeri ilişkilerin
geliştirilmesi hem de savun-
ma sanayisindeki işbirliği ba-
kımından yeni bir döneme
işaret ediyor. Kendilerinin ta-
lebiyle bazı savunma sanayi
şirketlerimizi ziyaret ettiler.
Önümüzdeki dönemde iliş-
kilerin karşılıklı olarak art-
masını bekliyoruz." yanıtını
verdi. lANKARA-AA

M

Milli Savunma Bakanlığı (MSB), Irak'ın ve Suriye'nin kuzeyi dahil yürütülen
operasyonlarda son bir haftada 43 teröristin etkisiz hale getirildiğini bildirdi.
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Çatışma dünyasını uzlaşma
dünyasına kutup yıldızı işlevi
yüklenen edebiyatçılar
dönüştürürler

Atlı jandarma timi sınır hattındaki arazilerde devriyede
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Birleşmiş Milletler (BM) raporuna göre,
İsrail'in 7 Ekim 2023'te başlattığı Gazze
saldırıları 7. ayına yaklaşırken, Filistin'de
yoksulluk oranı nüfusun yüzde 58,4'üne
yükseldi ve 1,74 milyon kişi daha yok-
sullaştı. Birleşmiş Milletler Kalkınma
Programı (UNDP), Batı Asya Ekonomik
ve Sosyal Komisyonu (ESCWA) ile
Kasım 2023'te yayınladığı "Gazze Savaşı:
Filistin devleti üzerinde beklenen sos-
yoekonomik etkiler" başlıklı raporunu
güncelledi. Rapora göre, Gazze'deki
savaş şu ana kadar Filistin halkının
yoksulluğunu daha da artırırken, ülkenin
milli gelirini düşürdü. İsrail'in saldırıları,
işsizliği artırıp istihdamı azaltırken,
temel kalkınma göstergeleri olan eğitim
ve sağlık hizmetleri ciddi biçimde ke-
sintiye uğradı. İsrail'in saldırılarının de-
vam etmesi halinde Filistin'de sosyo-
ekonomik durumun daha da kötüleş-
mesi bekleniyor. Rapora göre, Filistin
ekonomisi İsrail saldırılarında 6 ayda
reel Gayrisafi Yurt içi Hasılasının (GSYH)
yüzde 25,8'ini kaybetti.
Saldırılar, Filistin halkı
ve ekonomisi üzerinde
yıkıcı etki bıraktı

Rapor, Gazze'de devam eden saldırı-
ların Filistin halkı, ekonomisi ve ülkenin

insani kalkınması üzerindeki yıkıcı etkisini
ortaya koyarken, acil ateşkes ihtiyacı,
insani krize çözüm bulma ve Filistin
ekonomisiyle altyapısını yeniden inşa
etme çabalarının sürdürülmesi gerektiğini
vurguladı. 12 Nisan itibarıyla Gazze'deki
nüfusun en az yüzde 5'inin öldürüldüğü,
ağır yaralandığı veya yaralandığı belirtilen
raporda, Gazze'de yaklaşık 7 bin kişinin
kaybolduğu bildirildi, Batı Şeria'da ise
500 kişinin öldürüldüğü kaydedildi. Ra-
porda, Filistin'in reel GSYH'sindeki kaybın

savaşın ilk 6 ayında yüzde 25,8 veya
7,1 milyar dolar olarak tahmin edildiği
aktarılırken, saldırıların devam etmesi
halinde GSYH kaybının 7 ayda yüzde
26,9'a, 8 ayda yüzde 27,9'a ve 9 ayda
yüzde 29'a veya 7,6 milyar dolara ula-
şabileceği belirtildi. Tüm ekonomik sek-
törlerin ciddi şekilde etkilendiğine dikkat
çekilen raporda, en önemli düşüşün
yüzde 75,2 ile inşaat sektöründe yaşan-
dığı bildirildi. Raporda, mevcut yaşa-
nanlardan en çok orta sınıfın etkilendiği

belirtilerek, saldırıların başlamasından
6 ay sonra tüketimin yüzde 35,6 azaldığı
ve bu düşüşün 9. ayda yüzde 38,6'ya
ulaşabileceği kaydedildi.

Saldırıların ilk 6 ayında yoksulluğun
yüzde 114,2 arttığı, Filistin'deki yok-
sulluk oranının nüfusun yüzde 26,7'sin-
den yüzde 57,2'sine yükseldiği belirtilen
raporda, yaklaşık 1,67 milyon kişinin
daha yoksulluğa itilmesiyle yoksul sa-
yısının 3,13 milyon kişiye ulaştığı be-
lirtildi. Saldırıların başlamasından 7 ay

sonra Filistin'in GSYH'sindeki kaybın
7,1 milyar dolar olacağı, yoksulluk ora-
nının ise yüzde 118,7 artarak nüfusun
yüzde 58,4'üne yükseleceği tahmin
edildi. Savaşın 9 aya kadar devam et-
mesi halinde yoksulluk oranının nüfusun
yüzde 60,7'ye çıkmasının beklendiğine
işaret edilen raporda, bunun orta sınıfın
büyük bir bölümünü yoksulluk sınırının
altına iteceği ve yoksulluk içinde yaşan
insan sayısını 1,86 milyon artıracağı
belirtildi. Raporda, saldırılardan önce
yüzde 25,7 olan işgal altındaki Filistin
topraklarındaki işsizlik oranının 6 ayda
yüzde 46,1'e ulaştığı ve 9. ayda yüzde
47,8'e yükselebileceği tahmin edildi.

UNDP Başkanı Achim Steiner, konuya
ilişkin değerlendirmesinde, savaşın devam
ettiği her günün Filistinlilere hem şimdi
hem de orta ve uzun vadede büyük ve
artan maliyetler getireceğini bildirdi.
Steiner, "İlk değerlendirmemizle karşı-
laştırıldığında, bu yeni rakamlar Gazze'de
yaşanan acıların savaş sona erdiğinde
de bitmeyeceği konusunda uyarıyor. Bu
kadar kısa bir süre içinde eşi benzeri gö-
rülmemiş düzeyde insan kaybı, sermaye
tahribatı ve yoksulluktaki hızlı artış, ne-
sillerin geleceğini tehlikeye atan ciddi
bir kalkınma krizine yol açacaktır.” İfa-
delerini kullandı. lWASHINGTON-AA
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BM’ye göre İsrail’in saldırıları Filistin’de 1,74 milyon insanı daha yoksulluğa itti

BEKİR İLHAN

niversity of Cincinnati'de
doktora adayı olan Bekir
İlhan, ABD'nin Ukrayna,

İsrail ve Tayvan'a yönelik yaklaşık
95 milyar dolarlık yardım paketini
AA Analiz için kaleme aldı.

ABD Başkanı Joe Biden, geçtiğimiz
hafta Ukrayna, İsrail ve Tayvan'a yö-
nelik yaklaşık 95 milyar dolarlık ek
dış yardım paketini Kongre onayının
ardından imzaladı. Paket kapsamında
Ukrayna 61 milyar dolar, İsrail 26
milyar dolar, Tayvan ise 8 milyar
dolarlık askeri destek alacak. Paket,
Biden’in uzun süredir takip ettiği
aktif uluslararası siyasetin bir uzantısı
olmakla beraber zamanlaması yö-
nüyle Amerikan dış politikasının iç
siyasi tartışmaların gölgesinde devam
ettiğinin bir başka örneği.
ABD'nin hırslı 
yardım politikası

Bu paket her şeyden önce Amerika
Birleşik Devletleri’nin (ABD) Biden
yönetimi altındaki hırslı askeri yardım
politikasının başka bir tezahürü. Bi-
den göreve gelince dünyayı otoriter
rejimler ve demokrasiler olarak ayır-
mış ve Amerika'nın demokrasilere
olan taahhüdünü yenilemişti. Bura-
daki mantık, söylemde rejim tipi ay-

rımı olsa da büyük güç rekabetinde
ABD'nin statükoyu değiştirecek ey-
lemlere yönelik caydırıcı iradesinin
altını çizmek. ABD, Rusya’nın Uk-
rayna’ya saldırısını en başta caydır-
mamayı tercih etmişti. Kiev'in düş-
memesi sonrasında ABD, Ukrayna'ya
ciddi askeri destek vermeye başladı.
Ancak bu yardımların giderek mali-
yetli olması benzer bir senaryonun
Tayvan'da da cereyan etmemesi için
bir motivasyon doğuruyor.

Biden yönetimi bu paketi Kongre
onayına aylar öncesinden sunmasına
karşın uzun bir süredir sonuç alın-
mamıştı. Paket, Senato ve Temsilciler
Meclisindeki bazı Cumhuriyetçi üye-
ler tarafından ABD’nin kendi sınır
güvenliği konusunda yeterli önlem
almadığı gerekçesiyle tartışılıyordu.
Bu yönden bakıldığında söz konusu
yardım paketi Amerikan iç siyasetine
malzeme olmuş durumdaydı.

Zaten son yıllarda Amerikan dış
politikası daha fazla iç politika tar-
tışmaları doğuruyor. Bu durumun
birçok sebebi tartışılsa da ana sebep
olarak ABD’nin bir tür “tehditsizlik”
ortamında hareket etmesi gösterile-
bilir. Karşısında hayati tehdit yara-
tacak başka bir rakip kutup olmadığı
için ABD, uluslararası güvenlik me-
selelerinde daha az baskı hissediyor.
Bu durum da iç siyasetin dış politikayı

daha fazla etkilemesine alan açıyor.
Tersi bir durumda acil ve ciddi gü-
venlik tehditleri kısır iç siyasi tartış-
maları bastırırdı.
Tartışmalı alanlar

Yardımlarda İsrail söz konusu ol-
duğunda ABD’de çok ciddi görüş
ayrılıkları bulunmuyor. Tayvan ise
Çin'le rekabetin bir parçası olduğu
için bu konuda Cumhuriyetçilerden
çok büyük itirazlar gelmiyor. Ancak
Ukrayna meselesi oldukça tartışma
götürüyor. Zaten son paketteki yar-
dımın büyük bir kısmı Ukrayna'ya
gidiyor. Ukrayna’ya yardım konu-
sunda gerek Avrupalı müttefiklerin-
den gerekse de ekonomik külfetinden
dolayı Cumhuriyetçilerden pek destek
gelmiyor. ABD'nin Ukrayna'ya askeri
yardımı iki yasal mekanizma üze-
rinden sağlanıyor. Bunlardan biri
Başkanlık Kaynak Azaltma Yetkisi
(PTA) diğeri ise Ukrayna Güvenlik
Yardımı Girişimi (USAI). PTA, Kongre
onayı olmaksızın başkanın Amerikan
ordusunun stoklarındaki silahları acil
durumlarda başka ülkelere transfer
edebilmesini sağlıyor. Bu zaten Ame-
rikan başkanına halihazırda verilmiş
bir yetki olduğundan Kongre’ye bil-
dirimde bulunulması yeterli oluyor.

USAI ise PTA'dan farklı olarak
ABD hükümetinin Amerikan savun-

ma sanayii firmalarından yeni alım
yapıp Ukrayna’ya askeri destek ver-
mesini sağlıyor. Son pakette Ukray-
na'ya verilen desteğin 6 milyar do-
larlık kısmı USAI kapsamında olacak.
Bu destek daha çok uzun vadeye
yayılan muharebe ihtiyaçlarını kar-
şılamak için. Diğer taraftan paketteki
23 milyar dolarlık kısım ise PTA al-
tında karşılanacak.

Ukrayna’ya askeri yardımların
önemli bir kısmı PTA kapsamında
yapılıyordu. Ancak bu durumun ABD
ordusunun harbe hazırlık gerekli-
liklerini de tehdit eder boyuta ula-
şılmasından endişe ediliyordu. Geç-
tiğimiz yılki taarruzundan istediği
sonucu alamaması ve savaşın doğu
topraklarında kilitlenmesi Ukrayna
için daha çok silah ve mühimmat
ihtiyacı doğurdu. Bu açıdan bakıldı-
ğında Ukrayna’ya ordu stoklarından
verilen silahların yerine yenilerinin
konulması için ayrı bir fon ihtiyacı
hasıl oldu. Paketin PTA kapsamındaki
bu 23 milyar dolarlık kısmı bunu
karşılayacak. Yani bu para doğrudan
doğruya Ukrayna’ya gitmeyecek.

Bu anlamda Amerikan askeri yar-
dımlarının bir ekonomi politiğinin
de olduğunu söylemek lazım. Özel-
likle Ukrayna’ya yapılan yardımlar
sayesinde 37 eyalette Amerikan sa-
vunma sanayii alt yapısına da katkı

verilmiş oluyor. Nitekim Demokratlar,
Cumhuriyetçilerin “vergilerimiz ya-
bancı ülkelere gidiyor” söylemine
karşı “bu yardımlar aslında Amerikan
ekonomisini besliyor” söylemini ön
plana çıkarıyor. Çünkü verilen silah
siparişleri ve ihaleler iş ve yatırım
imkanı yaratarak endüstriyi birçok
alanda canlandırıcı etki gösteriyor.
Hatta kimi çevreler bunu Amerikan
savunma sanayii büyük bir teşvik
fırsatı olarak bile değerlendiriyor.
Tabii bu yaklaşımın bir taraftan ya-
pılan dış askeri yardımlara Amerikan
toplumunu ikna etmek amacında
olduğunun da altını çizmek lazım.

Sonuç olarak Biden yönetimi Uk-
rayna, İsrail ve Tayvan gibi ülkelere
yapılan yardımı dost ve rakiplerine
önemli bir sinyal olarak görüyor.
Biden, müttefiklerine ABD’nin yar-
dımlarına geleceği sinyalini verirken
rakiplerine ise ileriye dönük bir tür
gözdağı veriyor. Ancak söz konusu
rakiplerin ABD’ye hayati tehdit oluş-
turacak kapasitede olmaması
ABD’de iç meselelerin dış politikaya
daha çok sirayet etmesinin de önünü
açmış oluyor.

[Bekir İlhan, University of
Cincinnati, School of Public
and International Affairs'te Si-
yaset Bilimi alanında doktora
adayıdır.]

Ü

Biden, müttefik-
lerine ABD’nin
yardımlarına ge-
leceği sinyalini
verirken rakiple-
rine ise ileriye
dönük bir tür
gözdağı veriyor.

ABD’nin 95 milyar dolarlık askeri
yardım paketi ne anlama geliyor?
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Türkiye, Filistin’in BM’ye 
tam üyelik başvurusuna
“sarsılmaz desteğini” yineledi

ABD’li Senatör Sanders: ABD’deki
üniversitelerde düzenlenen protestolara
değil, Gazze’ye odaklanmalıyız
ABD'li Bağımsız Senatör Bernie
Sanders, ABD'deki üniversite-
lerde düzenlenen Filistin'e destek
protestolarından ziyade İsrail'in
Gazze'de devam ettirdiği saldı-
rılar üzerine odaklanılması ge-
rektiğini söyledi. ABD'nin New
York kentindeki Columbia Üni-
versitesinde, Filistin'e destek
gösterilerinin diğer üniversitelere
yayılmasının ardından Sanders,
basına açıklamalarda bulundu.
Sanders, ABD'deki üniversite-
lerde yapılan gösterilerin bastı-
rılmasına tepki göstererek
"ABD'deki üniversitelerde gör-
düğümüz şiddete değil, Gaz-
ze'deki (yaklaşık) 34 bin Filis-
tinlinin öldüğü, 77 binden faz-
lasının yaralandığı eşi benzeri
görülmemiş şiddete odaklan-
manın zamanı." eleştirisinde bu-
lundu. Basın mensuplarına, ka-
meralarını üniversitelerden çe-

kip, Gazze'ye giderek orada
İsrail Başbakanı Binyamin Ne-
tanyahu'nun politikaları yüzün-
den yetersiz beslenme sebebiyle
hayatını kaybeden ya da bir
deri bir kemik kalmış çocukları
göstermelerini tavsiye eden San-
ders, "Bize kollarını ve bacakla-
rını kaybeden çocukları gösterin.
Oradaki ızdırabı gösterin." dedi.
Sanders, şiddetin her türlüsünü
kınadığını vurgulayarak "Ülkede
antisemitizmin de İslamofobi'nin
de arttığını görüyoruz. Hepimiz
bunu kınayıp durdurmak için
çabalamalıyız." ifadelerini kul-
landı. ABD'deki "her türlü bağ-
nazlığın" kınanması ve ortadan
kaldırılması gerektiğinin altını
çizen Sanders, Netanyahu ve
hükümetini eylemlerinden ötü-
rü sorumlu tutmanın, Yahudi
düşmanlığı olmadığına dikkati
çekti. lWASHINGTON-AA

İsrail askerleri Batı Şeria’daki
baskınlarda 1 kişiyi yaraladı
15 kişiyi gözaltına aldı

İngiltere'deki Ulusal Gazeteciler Sen-
dikasının (NUJ) Londra Dergi Kolu
temsilcisi Gary McFarlane ile NUJ
Serbest Haberciler Kolu yöneticisi
ve Etik Konseyi üyesi Mariam Elsayeh
ne Gazze ne de İsrail'de basın öz-
gürlüğünün bulunduğunu söyledi.
McFarlane ve Elsayeh, 3 Mayıs Dünya
Basın Özgürlüğü Günü dolayısıyla
AA muhabirine yaptıkları açıklamada,
Gazze'de görev yapan gazetecilerin
durumunu, İsrailli gazetecilerin ya-
şadıklarını ve Batı medyasının Gaz-
ze'deki gelişmelere yaklaşımını, basın
özgürlüğü açısından değerlendirdi.
McFarlane, gazetecilerin gerçeği söy-
lemek için var olduğunu belirterek
"Gazeteciler haber vermek, gerçeği
yaymak, iktidara gerçeği söylemek
için var. İsrailliler bunu biliyor ve
gazetecileri hedef alıyor. 140 gazeteci
öldürüldü. İsrailliler, görevleri ba-
şındaki gazetecileri öldürüyor ki soy-
kırım haberleri Gazze'den dışarı çık-
masın." diye konuştu. Gazze'deki ga-

zetecilere düzenlenen saldırıların ya-
nında bölgeye yabancı gazeteci giri-
şine de müsaade edilmediğini ha-
tırlatan McFarlane, az sayıda medya
gezisinin yapıldığını ancak bunların
İsrail ordusu tarafından yakından
izlendiğini ve "görülmesi istenme-
yenlerin gösterilmediğini" ifade etti.
"Bu savaşta basın özgürlüğü yok."
diyen McFarlane, Batı medyasını
eleştirerek "Batı medyası da İsrail'in
kendi ihtiyaçlarına göre söylemini
çarpıtmasına izin vererek suç ortağı
oluyor." dedi. McFarlane, İsrailli
gazetecilerin de sansüre uğradığını
belirterek bu şekilde Gazze'deki yı-
kımın İsraillilere gösterilmediğini
öne sürdü. Gazze'de yaşananların
Batı medyasında yer almadığı ve
haberlerin sosyal medyadan takip
edildiğini vurgulayan McFarlane,
"İsrail'in Orta Doğu'daki en demo-
kratik ülke olduğunu söylüyorlar.
Bu, tamamen yalan." değerlendir-
mesinde bulundu. lLONDRA-AA
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İsrail ordusu, işgal altındaki
Batı Şeria'da gece düzenle-
diği baskınlarda 1 kişiyi ya-
raladı, biri çocuk 15 kişiyi
gözaltına aldı. Filistin Esirler
Cemiyeti ile Filistin Kurtuluş
Örgütüne (FKÖ) bağlı Esirler
ve Serbest Bırakılanlar He-
yetinin ortak açıklamasına
göre, İsrail ordusunun Kudüs
ve Batı Şeria'da Filistinlilere
yönelik baskın ve gözaltıları
devam ediyor. Açıklamada,
İsrail ordusunun dün gece-
den bu yana en az 15 kişiyi
daha gözaltına almasıyla 7
Ekim'den bu yana gözaltına
alınan Filistinlilerin sayısı 8
bin 550'ye yükseldi. Öte
yandan Filistin resmi haber
ajansı WAFA'da İsrail güç-
lerinin gece düzenlediği bas-
kınlara ilişkin bilgi verildi.
İsrail güçleri, Ramallah ken-
tinin kuzeyindeki El-Celezun

Mülteci Kampına baskın dü-
zenledi. Baskına tepki gös-
teren Filistinliler ile askerler
arasında çatışma çıktı. Fi-
listinlilere gerçek ve plastik
mermi ile göz yaşartıcı gazla
müdahale eden askerler 1
Filistinliyi ayağından yara-
ladı, 1'i kadın 5 kişiyi göz-
altına aldı. Gözaltına alı-
nanlar arasında 16 yaşında
bir çocuğun da olduğu ifade
edildi. İsrail güçleri askeri
araçlarla kampa düzenlediği
baskın sırasında çok sayıda
aracı tahrip etti. Yerel kay-
naklar, İsrail askerlerinin El
Halil kentinin çeşitli bölge-
lerinde Filistinlilerin evlerine
baskınlar düzenlediğini ve
teftişler yaptığını aktardı.
Askerler, kentin batısındaki
İzna beldesinde evlerine bas-
kın düzenlediği 3 kişiyi göz-
altına aldı. lİSTANBUL-AA 

Türkiye'nin Birleşmiş Milletler (BM)
Daimi Temsilcisi Büyükelçi Ahmet
Yıldız, "Filistin'in BM'ye tam üyelik
başvurusuna sarsılmaz desteğimizi
teyit ediyoruz." dedi. Yıldız, BM
Genel Kurulunda ABD'nin Filistin'in
BM'ye tam üyeliğinin talep edildiği
karar tasarısının vetosu üzerine dü-
zenlenen toplantıda konuştu. "Fi-
listin'in BM'ye tam üyelik başvuru-
suna sarsılmaz desteğimizi teyit
ediyoruz." diyen Yıldız, uluslararası
toplumu, Filistin halkının temel
haklarını tanıyarak, Filistin soru-
nunu acilen ele almaya çağırdı.
Yıldız, "Türkiye, BM Güvenlik Kon-
seyinde veto yetkisinin kullanılma-
sının Filistin halkının meşru istek-
lerini engellememesi gerektiğine
inanıyor. Bu durum, derhal ateşkes
sağlanmasına da engel olmamalıdır."
dedi. Büyükelçi Yıldız, "Geçtiğimiz
hafta, Güvenlik Konseyinin daimi
bir üyesinin (ABD) vetosu nedeniyle
Filistin'in uluslararası toplum içinde
hak ettiği yeri bir kez daha redde-
dildi." ifadesini kullandı. Yıldız, söz
konusu vetoyla sadece Filistin hal-
kının iradesinin değil, Güvenlik
Konseyine üye diğer ülkelerin olum-
lu oylarının da hiçe sayıldığını söy-
ledi. "Sonsuz şiddet döngüsünü kır-
manın tek geçerli seçeneği iki dev-
letli çözümdür." diyen Yıldız, tekrar
eden vetoların, BM'nin kuruluş il-
kelerine ve Konseyin uluslararası
barış ve güvenliği koruma yetkisine
"ciddi bir darbe oluşturduğunu"
kaydetti. Ahmet Yıldız, Filistin me-
selesinin, "Orta Doğu'da barış ve
güvenliğe yönelik en uzun süredir
devam eden" ve "en acil" sorunlar-
dan biri olmayı sürdürdüğünü vur-
guladı. Son 7 aydır Gazze'ye yönelik
acımasız bir saldırıya tanıklık edil-
diğini bildiren Yıldız, Güvenlik Kon-
seyinin kararlı bir adım atmaması
nedeniyle yaklaşık 35 bin Filistin-
linin öldürüldüğünü ve 1,7 milyon
kişinin de ülke içinde yerinden edil-
diğini hatırlattı. İlgili Güvenlik Kon-
seyi Kararlarının ve Uluslararası
Adalet Divanı tarafından alınan ge-
çici önlemlerin derhal uygulanma-
sını talep eden Büyükelçi Yıldız,
Refah'a yönelik bir askeri operas-
yonu ve Filistin halkını kendi top-
raklarından sürmeye yönelik giri-
şimleri kategorik olarak reddettik-
lerini vurguladı. lNEW YORK-AA
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İngiltere’de gazeteciler sendikası
temsilcilerine göre İsrail ve
Gazze’de basın özgürlüğü yok

İsrail’in 209 gündür saldırılarını sürdürdüğü Gazze’de can kaybı 34 bin 596'ya çıktı
İsrail ordusunun 209 gündür
saldırılarını sürdürdüğü Gaz-
ze Şeridi'nde can kaybı son
24 saatte 28 artarak 34 bin
596'ya yükseldi. Gazze'deki
Filistin Sağlık Bakanlığından
yapılan açıklamada, İsrail'in
Gazze Şeridi'ne 7 Ekim
2023'ten bu yana sürdür-
düğü saldırılara ilişkin bilgi

verildi. İsrail ordusunun son
24 saatte Gazze Şeridi'ne
düzenlediği saldırılarda 28
Filistinlinin daha hayatını
kaybettiği, 51 Filistinlinin
yaralandığı belirtildi. İsrail'in
209 gündür Gazze Şeridi'ne
düzenlediği saldırılarda ya-
şamını yitirenlerin sayısının
34 bin 596'ya, yaralı sayısı-

nın da 77 bin 816'ya yük-
seldiği kaydedildi. Açıkla-
mada ayrıca enkaz altında
ve yol kenarlarında ölülerin
bulunduğu ancak İsrail as-
kerlerinin engellemesi ne-
deniyle sağlık ekipleri ile si-
vil savunma görevlilerinin
cenazelere ulaşamadığı yi-
nelendi. lİSTANBUL-AA
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arris, İsrail'in
yoğun saldırıları
altında olan

Gazze'deki sağlık durumu ve
salgın hastalıklarla ilgili AA
muhabirine çevrim içi de-
ğerlendirmelerde bulundu.
Özellikle son dönemde sıcak
havanın hastalıklarda çok
ciddi olumsuz etkilerinin ol-
duğuna dikkati çeken Harris,
Gazze Şeridi'nde 2 milyona
yakın kişinin çadırlarda ya-
şadığını söyledi. Harris, "Gaz-
ze'deki metal plastik çadırlar
açık alanlarda bulunuyor ve
sıcaklara karşı çok az koru-
nabiliyor. Buralarda temiz
su ve gıdaya erişim de çok
sınırlı. Çadırlar plastikten
yapılmış ve bu plastiğin ama-
cı çadırı sudan korumak an-
cak eğer buralarda yaşıyor-
sanız ve dışarısı sıcaksa içerisi
de son derece sıcak oluyor."
dedi. Gazze'de geçen hafta
sıcaklığın günlerce 30 dere-
ceye kadar yükseldiğini ha-
tırlatan Harris, sıcaklıkların
biraz daha düşmesine rağ-
men yaşattığı kısa süreli et-
kinin, neler yaşanacağına
dair uyarı niteliğinde oldu-
ğuna işaret etti.

Harris, "Gazze'de uzun sü-
reli sıcaklık büyük bir sorun
haline gelecek çünkü sıcak
hava her türlü sağlık soru-
nunu ağırlaştırıyor. Kalp has-
talığınız varsa ve aşırı ısını-
yorsanız kalp krizi geçirme
olasılığınız daha yüksektir.
Felç geçirme riskiniz yük-
sekse sıcak nedeniyle felç
geçirebilirsiniz yani aşırı ısın-
ma nedeniyle sıkıntı yaşadı-
ğınızda her türlü kronik has-

talık çok daha kötü hale ge-
lir." ifadelerini kullandı. Gaz-
ze'de sivillerin aşırı kalabalık
ve sıcaklığın daha fazla ol-
duğu koşullarda yaşadığına
dikkati çeken Harris, yıka-
namadıklarını ve son derece
sağlıksız koşullarda bulun-
duklarını bildirdi.
"Sıcaklar nedeniyle
bağışıklığın azaldığı
koşullar yaşanıyor"

Harris, sıcak hava nede-
niyle bağışıklığın azaldığı ko-
şulların yaşandığı, bu ortam-
da bulaşıcı hastalıkların gö-
rülme sıklığının artacağı ve
daha şiddetli seyredebileceği
uyarısında bulundu. Gazze'de
temiz suyun yetersizliğine
işaret eden Harris, "Kişi başına

günde 2 litreden az su düşü-
yor, bu yeterli değil. Özellikle
havalar ısındıkça daha çok
suya ihtiyaç duyarsınız. İn-
sanlar, suya ulaşsa bile bu,
güvenli değil. Bu da bulaşıcı
hastalıkların olasılığını artı-
racaktır." ifadelerini kullandı.
Harris, "(Gazze'de 7 Ekim
2023'ten bu yana) 712 bin
üst solunum yolu enfeksiyo-
nu, 380 bin ishal, 87 bin 800
uyuz ve 47 bin 800 sarılık
vakası görüldü." diyerek, üst
solunum yolu hastalıklarının
bağışıklığı zayıf kişilerin ölü-
müne neden olabileceğini
söyledi. Sindirim sistemiyle
ilgili hastalıklar sebebiyle de
endişe duyduklarını kaydeden
Harris, sözlerini şöyle sür-
dürdü: "Gazze'de 300 binden

fazla sindirim sistemiyle ilgili
vaka gördük. Bu, görmeyi
beklediğiniz rakamlarla kar-
şılaştırıldığında çok yüksek.
Bunu özellikle küçük çocuk-
larda görüyoruz. İshal, dün-
yanın genelinde 5 yaş altı
çocuklar için hala en büyük
ölüm sebebi. Açlık yaşayan,
yeterli suya sahip olmayan
ve daha sonra ishal olan kü-
çük çocuklarınız olduğunda
çok çabuk ölebiliyor. (Gaz-
ze'de) Doktorlardan giderek
daha fazla küçük bebeğin öl-
düğünü duyuyoruz."
"Gazze'deki 36
hastaneden 11'i
kısmen hizmet
veriyor"

Bu durumun Gazze'de

çok büyük sayıda hepatit
vakası görüldüğü anlamına
da geldiğini söyleyen Har-
ris, insanların birbirine çok
yakın olduklarını, güvenli
olmayan su içtiklerini ve
atıklara maruz kaldıklarını
dile getirdi. Harris, "Gaz-
ze'de sağlık sistemi tama-
men çökmüş durumda. 36
hastaneden 11'i kısmen hiz-
met veriyor, 25'i ise hiç ça-
lışmıyor." dedi. Gazze'de 6
sahra hastanesinin bulun-
duğunu ve ellerinden ge-
lenin en iyisini yapmaya
çalıştıklarını dile getiren
Harris, "Gazze'de yeniden
işleyen bir sağlık sistemine
sahip olmamızın tek yolu
ateşkesi sağlamaktır." dedi. 

lGAZZE-AA

H Dünya Sağlık Örgütü (DSÖ) Sözcüsü Margaret Harris, Gazze'de
uzun süreli sıcaklığın büyük sorun haline geleceği, sıcak havanın
her türlü sağlık sorununu ağırlaştırdığı uyarısında bulundu.

Dünya Sağlık Örgütünden Gazze’de etkili 
sıcakların sağlık sorunlarını ağırlaştırdığı uyarısı
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Trendyol Süper Lig'in 35. haf-
tasında 4 Mayıs Cumartesi
günü deplasmanda Yılport
Samsunspor ile karşılaşacak
Trabzonspor, rakibini yenmesi
halinde bu sezon 61 puana,
bir gol atması halinde de 61.
golüne ulaşmış olacak. Bor-
do-mavililer, ligde geride ka-
lan 34 hafta sonunda 18 ga-
libiyet, 4 beraberlik, 12 mağ-
lubiyet ile 58 puan toplayarak
3. sıradaki iddiası sürdürüyor.
En yakın rakibi RAMS Ba-
şakşehir'in 6 puan önünde
olan Karadeniz ekibi, kalan
4 haftada avantajını devam
ettirerek sezonu 3. sırada ta-

mamlamayı hedefliyor. Kara-
deniz ekibi, hedefleri doğrul-
tusunda hafta sonunda Yılport
Samsunspor'u yenmesi halin-
de hem kentin plaka kodu
61 puana ulaşmış hem de
üçüncülükteki iddiasını daha
da güçlendirmiş olacak. Trab-
zonspor, Yılport Samsunspor'u
yenmesi halinde geçen se-
zondan da 4 puan önde bir
performans göstermiş olacak.
Bordo-mavililer, geçen sezon
ligde 35 maç sonunda 17 ga-
libiyet, 6 beraberlik ve 12
mağlubiyetle 57 puan topla-
yarak ligde 6. sırada kendine
yer bulmuştu. Geçen sezon

ligin tamamlandığı 36 hafta
sonunda 57 puan elde eden
Karadeniz ekibi, ligi 6. sırada
tamamlayarak Avrupa kupa-
larına katılma hakkı elde ede-
memişti.
61. gole 1 gol kaldı

Trabzonspor, Yılport Sam-
sunspor maçında 61. golünü
de atma mücadelesi verecek.
Ligde en son Gaziantep FK'yi
4-2 yenerek 34 maç sonun-
da 60. golüne ulaşan Kara-
deniz ekibi, Samsunspor
önünde 1 gol atması halinde
61. golünü kaydetmiş ola-
cak. lTRABZON-AA

Beşiktaş’ın bu haftaki 
konuğu Çaykur Rizespor
Trendyol Süper Lig’in 35.
haftasında Beşiktaş, yarın
saat 20.00’de başlayacak
müsabakada Çaykur Ri-
zespor’u konuk edecek.
Siyah-beyazlılar, geride
kalan 34 maçta 15 gali-
biyet, 6 beraberlik ve 13
mağlubiyet sonucu 51 pu-
anla beşinci basamakta
yer alırken, Karadeniz
temsilcisi ise 14 galibiyet,
7 beraberlik, 13 yenilgiyle
elde ettiği 49 puanla ye-
dinci sırada bulunuyor.
Beşiktaş, Rizespor’la ligde
oynadığı son 21 lig mü-
sabakasında mağlubiyet
yüzü görmedi. Son yenil-
gisini 2006 yılında alan
siyah-beyazlı ekip, söz ko-
nusu süreçte 15 galibiyet,
6 beraberlik elde ederken,
47 kez de gol sevinci ya-
şadı. Ayrıca Kartal, evin-

deki son 10 mücadelede
de Rize ekibine kaybet-
medi. Beşiktaş’ta, Rizespor
maçı öncesi 4 eksik bulu-
nuyor. Sakatlıkları süren
Tayfur Bingöl, Zaynutdinov
ve Emrecan Terzi’nin yanı
sıra geçtiğimiz hafta Fe-
nerbahçe derbisinde kır-
mızı kart gören Al-Musrati,
yarın görev alamayacak.
Demir Ege Tıknaz’ın du-
rumu ise bugün akşam sa-
atlerinde yapılacak son id-
manın ardından belli ola-
cak. Siyah-beyazlı takımda
Semih Kılıçsoy ve Daniel
Amartey sarı kart ceza sı-
nırında bulunuyor. Semih
ve Amartey sarı kart gör-
meleri halinde bir sonraki
hafta oynanacak olan Co-
rendon Alanyaspor müca-
delesinde forma giyeme-
yecek. lİSTANBUL-AA

Trabzonspor’da 61 puan
VE 61. GOL HEDEFİ
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Göztepe’den nokta
atışı transferler

Fenerbahçe Beko Erkek Basketbol Takımı,
THY Avrupa Ligi play-off çeyrek final dör-
düncü karşılaşmasında bugün Monaco'yu
ağırlayacak. Ülker Spor ve Etkinlik Salonu’nda
oynanacak mücadele, saat 20.45’te başlaya-
cak. Fransa'daki ilk karşılaşmada rakibini
95-91 yenen Fenerbahçe Beko seride 1-0
öne geçerken, Monaco ikinci iç saha müca-
delesinde rakibine 93-88 üstünlük kurarak
1-1 beraberliği sağladı. Sarı-lacivertli takım,
İstanbul'daki karşılaşmayı ise 89-78 kazanarak
play-off çeyrek final serisinde 2-1 öne geçti.
Fenerbahçe Beko, yarınki karşılaşmayı da ka-
zandığı takdirde adını Dörtlü Final'e yazdıra-
cak. Karşılaşmada Fransa temsilcisinin galip
gelmesi halinde ise beşinci ve son karşılaşma
Monako'da oynanacak. lİSTANBUL-AA

Fenerbahçe Beko, bugün Dörtlü
Final için parkeye çıkacak

Ara transfer döneminde Ramon-Pascal
Lundqvist, Heliton, Turgay Gemicibaşı ve
Romulo Cardoso’yu kadrosuna katan Göz-
tepe, bu futbolcuların toplam 10 gol, 4
asistlik performansıyla Süper Lig’e yükse-
lirken önemli katkı aldı. Trendyol 1. Lig’de
bitime iki hafta kala Süper Lig’e çıkmayı
garantileyen Göztepe, bu sezon birçok oyun-
cusundan maksimum verim alırken, devre
arasında transfer ettiği Ramon-Pascal Lundq-
vist, Heliton, Turgay Gemicibaşı ve Romulo
Cardoso da önemli işler yapmayı başardı.
Sezonun birçok bölümünde gol yollarında
sorunlar yaşayan sarı-kırmızılılarda, Romulo
Cardoso’dan 5 gol 3 asistlik katkı alırken,
üretken bir takım haline geldi. Ramon-
Pascal Lundqvist ile de orta saha ve hücum
bölgesinin etkili olan İzmir ekibi, İsveçli
futbolcunun da 4 gol, 1 asistlik performans
göstermesini sağladı. Orta saha bölgesine
rotasyon oyuncusu yapılan Turgay Gemici-
başı müsabakaların genel olarak ikinci ya-
rılarında şans alsa da gol katkısı vermeyi
başaramadı. Son olarak transferlerden He-
liton ise gelir gelmez savunmanın en önemli
oyuncularından birisi olurken, 1 gollük kat-
kısıyla hücuma katkı verdi. Böylece Gözte-
pe’nin devre arasında kadrosuna kattığı bu
4 oyuncu toplam 14 gole doğrudan katkı
vererek, Süper Lig’e çıkılmasında önemli
bir role sahip oldu. lİZMİR-İHA
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FF'nin internet si-
tesinden yapılan
açıklamada, Sü-

per Lig ve 1. Lig Yayın İhale-
si'nin ciddi gelir getirecek şe-
kilde tamamlandığı belirtile-
rek, "Harcama limitleri ve ya-
bancı kuralı gibi düzenlemeler,
kulüp menfaatleri doğrultu-
sunda yeniden belirlenmiştir.
Mevcut durumda Türkiye Fut-
bol Federasyonu Yönetim Ku-
rulu'nun yanı sıra kurulların
da görev sürelerinin bitmesine
üç yıl kala, 18 Temmuz'da ya-
pılacak seçimli genel kurul
öncesinde yeni sezonla ilgili
tüm hazırlıklar mevcut işleyişi
aksatmayacak şekilde, eksiksiz
hayata geçirilmiştir. Buna rağ-
men, tarihinde ilk kez eleme
grubunu lider tamamlayarak
Avrupa Futbol Şampiyonası'na
katılma hakkı kazanan A Milli
Takımımızın turnuva öncesi
hazırlıklarını aksatma ihtima-
lini bile hiçe sayan bazı kulüp
yöneticilerinin, tam da Avrupa
Futbol Şampiyonası'nın baş-
layacağı tarihlerde seçimli ge-
nel kurul yapma yönündeki
ısrarlı çabalarını hayretle izli-
yoruz." denildi.

2024 Avrupa Futbol Şam-
piyonası'nın 14 Temmuz'da
sona ereceğinden bahsedilen
açıklamada, "Gönül verdiği
renkler ne kadar farklı olsa
da geçmişte ay-yıldızlı forma
söz konusu olduğunda ortak
bir paydada buluşmayı görev
bilen bir anlayışın aksine, ka-
muoyunca malum bazı isim-
lerin kişisel hırs ve menfaat-
lerini milli menfaatlerin bile
üstünde tuttuğuna ibretle şahit
oluyoruz. Seçimli genel ku-
rulun 18 Temmuz'da yapılması
kararı, milli takımın yoğun
maç takvimi göz önünde bu-
lundurularak alınmıştır. Büyük
bir milletin tek yürek olacağı
bu tarihlerde kişisel çıkarları

uğruna TFF kongresi yapıl-
masını talep etmek abesle iş-
tigalden daha fazlası değildir."
ifadeleri kullanıldı.

"Türkiye Futbol Federasyo-
nu olarak birincil önceliğimiz
her koşulda ay-yıldızlı forma-
dır." denilen açıklamada, şun-
lar kaydedildi: "85 milyonun
gururla izleyeceği milli takı-
mımızı, Almanya'da yalnız bı-
rakmak pahasına, oyuncula-
rımızın ve teknik heyetimizin
moral değerlerini aşağıya çe-
kecek her türlü çabanın önüne
geçmek, başlıca sorumlulu-
ğumuzdur. TFF yönetimi ola-
rak tüm mesaimizi ve enerji-
mizi A Milli Futbol Takımı'nın
başarısı için harcayacak ve
bazı kulüplerimizin yönetici-
lerinin düştüğü hatalara düş-
meyeceğiz. Almanya'da çalı-
nacak ilk düdükten itibaren
oyuncularımızın yanında ol-
mak yerine, seçimi Avrupa
Futbol Şampiyonası ile eş za-
manlı yapma ısrarı, en hafif
tabirle bu ülkenin değerlerine
uzak düşmektir. Milli değer-

lerimizden uzak bu beyhude
çabayı yüce Türk milletinin
takdirine bırakıyoruz."

Adil, şeffaf ve demokratik
bir seçim ortamının tesis edil-
mesi için başkan adaylarına
zaman verilmesi gerektiğinin
vurgulandığı açıklamada, şu
ifadeler kullanıldı: "Aceleye
getirilmiş bir seçim ortamı al-
tında yarışacak adayların Türk
futbolunun menfaatlerini tem-
sil edebilme çabaları sekteye
uğrayacaktır. Gayemiz, TFF'de
adil ve rekabetçi bir seçim or-
tamı oluşturmaktır. Seçim sü-
recini oldubittiye getirmeye
çalışan az sayıda kulüp yöne-
ticisinin bu tutumu tüm ku-
lüplerimizi endişeye sevk etmiş
ve bu yaklaşım Türk futbolunu
iyiye götürme çabasından çok
kaosla beslenenlerin başarı-
sızlıklarını Türk futboluna sıç-
ratma çabası olarak görülm-
üştür. Görev süremizin 3 yıl
daha devam ettiği bir ortamda
bile seçim kararı alarak görev
süremizi seçimle sınırlamamı-
zın yegane sebebi; Türk futbol

ailesinin uzun vadeli çıkarlarını
bizden daha doğru şekilde
temsil edeceğine inanan aday-
lara bu iradelerini gösterebilme
imkanını sağlamaktır.

Açıkça ifade etmek isteriz
ki Türkiye Futbol Federasyonu
Başkanı ve Yönetim Kurulu,
18 Temmuz'da yapılacak se-
çimli genel kurul öncesinde
TFF Genel Kurul üyelerinin
büyük bir çoğunluğunun tak-
dirini ve teveccühünü kazan-
mıştır. Bu süreçte diyalog yo-
lunu sürekli açık tutan, 18
Temmuz'da yapılacak seçimli
genel kurulun Avrupa Şam-
piyonası sırasında yapılması
için ısrarla çalışanlara imza
vermeyen, bize teveccüh gös-
teren büyük Türk futbol aile-
sine teşekkür ederiz. Adalet
değil ayrıcalık bekleyen azın-
lığın değil, Türk futbol ailesinin
takdirini önceleyen ve görev
süresinin tamamlanmasına 3
yıl varken seçimli kongre kararı
alan Türkiye Futbol Federas-
yonu Başkanı ve Yönetim Ku-
rulu, çalışmalarına ara ver-

meden devam edecektir."
"Futbol camiasındaki diya-

log ve iş birliği ortamına zarar
vermeye çalışanların girişim-
lerinin sonuçsuz kalacağı da
aktarılarak, "Kongre için ilan
edilen tarihin öne çekilmesi
için TFF Başkanı ve Yönetim
Kurulu üyelerine, yakınlarına,
TFF Genel Kurul üyelerine,
kulüplerin sponsorlarına tehdit
mesajları gönderen, toplumsal
huzura zarar verecek kavgacı
bir tavır takınan bu azınlığın,
çoğunluk üzerinde tahakküm
kurma çabalarına asla izin ve-
rilmeyecektir. Günü değil ge-
leceği kazanmak için çalışma-
larını sürdüren, 2032'de ev
sahipliği yapma hakkı kazan-
dığımız Avrupa Futbol Şam-
piyonası'nda Avrupa şampiyo-
nu olacak milli takımın temel-
lerini atan TFF Yönetim Kurulu
olarak, 18 Temmuz 2024 ta-
rihine kadar görevimizin ba-
şında olduğumuzu bir kez
daha Türk futbol kamuoyuna
saygıyla ilan ediyoruz." ifadeleri
kullanıldı. lİSTANBUL-AA

T

Türkiye Futbol Federasyonu (TFF), daha önce 18 Temmuz 2024 olarak açıkla-
nan olağan seçimli genel kurul tarihinde herhangi bir değişiklik yapılmayaca-
ğını ve bu tarihe kadar mevcut yönetimin görevine devam edeceğini duyurdu.

TFF yönetimi, 18 Temmuz’a kadar
görevinde kalacağını duyurdu
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Mirası: Türk
Mutfağının Yaşa-
tılması Üzerine
Geleneklerin ve
lezzetlerin har-
manlandığı bir
coğrafyada, Ana-
dolu'nun kadim
mutfağı, tarihin ve kültürün
izlerini sofralarımıza taşıyor.
Bu zengin mirasın korunması
ve gelecek nesillere aktarıl-
ması, sadece bir mutfak tut-
kusunun ötesinde, bir kimlik
ve aidiyet duygusunu da be-
raberinde getiriyor. Bu bilinçle
yola çıkan bir grup şef, Türk
mutfağının yöresel lezzetlerini
yaşatmak için ilham verici
bir girişimde bulundular.
Gedik Üniversitesinde
bir Lezzet Buluşması

İstanbul Gedik Üniversite-
si'nde düzenlenen bu özel et-
kinlik, Türk mutfağı sevdalı-
larını bir araya getirdi. Ne
bir dernek ne de bir organi-
zasyon Türk Mutfağına gönül
vermiş "Food EDITOR" olarak
kendilerini tanımlayan şefler,
geleneksel ve yöresel Türk
mutfağı araştırmacısı
ve belgeselcisi Şef
Hüseyin ŞİPAL
önderliğinde,
araştırma gö-
revlileri, aka-
demisyen-
ler, bölüm
başkanları,
e ğ i t i m l i
gastrono-
mi hocala-
rı, alaylı
duayen us-
talar ve şef-
ler bu anlam-
lı buluşmaya
katıldılar.
Genç
nesillere
üktarılan bilgi 
ve tecrübe

Bu girişimin
temel amacı,

Türk mutfağının
19.000'den fazla çeşidini
barındıran zengin mira-
sını gelecek nesillere ak-
tarmaktı. Alttan gelen
genç şef adayı öğrenci-
lere, kendi ülkelerinin
bu kadim mutfağını ya-
şatmaları ve yaşatmaları
için bilgi ve becerilerini
aktarmak, bu buluşma-

nın ana hedefi oldu.
Nisan ayında
gerçekleşen
etkinlikler

Nisan ayı boyunca 3 üni-
versite ve 2 MTAL'de Türk
mutfağı söyleşileri ve works-
hoplar düzenlendi. Şef Hü-
seyin Şipal, 81 ilde 81 Works-
hop programının hız kesme-
den devam ettiğini ve son
programda İstanbul GEDİK
Üniversitesi aşçılık bölümü
öğrencilerine ekiple birlikte
bu illerin şefleri ile birlikte
yöresel lezzetlerin hazırlan-
dığını belirtti.
Sömürgeciliğe
karşı bir direniş:
Mutfak Mirası

Bu girişimin sadece yemek
pişirmeyi aşan bir

boyutu da var.
Şefler, sömür-

ge ülkeleri-
nin sömü-
rülmesi-
nin ilk
ö n c e
dilleri
v e
m u t -
fakla-
r ı y l a
başla-
d ı ğ ı n ı

savuna-
r a k ,

genç lere
mutfakları-

na sahip çık-
malarını ve

önemsemelerini söy-
lüyorlar. Genç şef adayları,

ziyaretlerinde bir çok
ilin duayen şefleri ile
buluşturularak o il-

lerin coğrafi işaretli veya
unutulmaya yüz tutmuş lez-
zetlerini birlikte yapıp ta-
dıyorlar.
Türk Mutfağı:
Bir kimlik
meselesi

Türk mutfağı, sa-
dece lezzetli yemek-
lerden ibaret değildir.
Bu mutfak, bir milletin
tarihini, kültürünü ve
geleneklerini yansıtır.
Bu girişimin önemi de
bu noktada ortaya çıkıyor.
Türk mutfağının yaşatılması,
sadece gastronomik bir zen-
ginlik değil, aynı zamanda
bir kimlik meselesidir.
Sonuç

Gedik Üniversitesinde dü-
zenlenen bu etkinlik, Türk
mutfağının korunması ve ya-
şatılması yolunda atılmış
önemli bir adımdır. Bu girişi-
min ilham kaynağı olan şefler
ve emeği geçenler, takdirle-
rimizi hak ediyor. Umarız bu
örnek, diğer gastronomi tut-
kunlarına da ilham kaynağı
olur ve Türk mutfağının bu
eşsiz zenginliği gelecek ne-
sillere aktarılır.
Şefler ve yemekleri

Şef hüseyin ŞİPAL Kırık-
kale KESKİN TAVA

Şef, Ahmet DİLSİZOĞLU
Ankara (Ankara tava)

Şef, Aydın SALMAN Ağrı
(keledoş)

Şef ismail ERGİN Edirne
(Edirne saray mutfağı 7 pey-
nirli ballı börek)

Şef Gamze HÜNEREL Ga-
ziantep (cennet çamuru)

Şef Zehra İBAR  -ERZU-
RUM Tahinli cevizli incir
dolması

Şef Hasan KARAKU-
CAK - Afyonkarahi-
sar göce köttüsü

Şef Burhan
TÜRKOĞLU -
BURSA Osmanlı
saray mutfağı
kuzu etli kesta-
neli incir dolması
& süt helvası - bıl-
dırcın çorbası

Düzce BelTUR A.Ş.
Mutfak Sanatları Merkezi
Mutfak Şefi Burak Keskin Di-
ken ucu diblesi batı Karadeniz
Mamursa ( Çerkez pastası )
İsli Çerkez peyniri eşliğinde
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ABDULMUTTALİB
BAYRAM

Gönüllü Türk Mutfağı elçisi Şefler

Şef Burhan
TÜRKOĞLU

Şef Hüseyin
ŞİPAL

Şef Hasan 
KARAKUCAK

Şef İsmail 
ERGİN

Şef Aydın 
SALMAN

Şef Burak
KESKİN

Şef Zehra
İBAR

Şef Ahmet
DİLSİZOĞLU

Şef Gamze
HÜNEREL
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